
نور امید در اقتصاد ژاپن هویدا شد
شــاخص مدیران خرید نشــان می دهد 
که فعالیت کارخانه های ژاپن با ســرعت 

کمتری منقبض می شود.
بــه گزارش ایســنا، نظرســنجی بخش 
خصوصی نشــان داد که فعالیت کارخانه 
ژاپن در ماه اگوست به لطف بهبود تولید 
و ســفارش های جدید با سرعت کمتری 
کاهش یافت و امید را برای اقتصادی که 
شــروع به پیدا کردن کرده است، نشان 
داد.شــاخص نهایی مدیران خرید بانک 
ژاپن به ۴۹.۸ در ماه اگوست در مقابل ۴۹.۱ در جولای افزایش یافت و از ۴۹.۵ گزارش شده افزایش 
یافت و برای دو ماه متوالی زیر آســتانه ۵۰ باقی ماند که رشد را از انقباض جدا می کند.زیرشاخص 
تولید در ماه آگوســت به بالاترین سطح خود از ماه می ۲۰۲۲ رسیده است و از انقباض در جولای 
معکوس شده است. بازیابی سفارشات جدید و تولید انبوه محصولات جدید به افزایش تولید کمک 
کرد.سفارشــات جدید به دلیل تقاضای انــدک در بازارهای داخلی و خارجی به میزان قابل توجهی 
کاهش یافت، اما ســرعت کاهش از جولای کاهش یافت. برخی از شــرکت ها نیز به ذخایر بیش از 
حد و سرمایه گذاری ضعیف مشتریان اشاره کردند. رویترز گزارش کرد که کاهش تقاضای بازارهای 
کلیدی صادراتی مانند چین و کره جنوبی بر صادرات جدید تأثیر گذاشــته است که به پایین ترین 

سطح در پنج ماه اخیر رسیده است.

با بدترین خشکسالی طی ۴۰ سال اخیر

خطر در کمین اقتصاد برزیل است

بدترین خشکسالی در ۴۰ سال اخیر، محصولات اصلی برزیل را در معرض خطر قرار داده است.

به گزارش ایسنا، در ابتدا آتش سوزی ، مزارع نیشکر را سوزاند و اکنون، بدترین خشکسالی در بیش 
از چهار دهه گذشته، محصولات قهوه و سویا را در برزیل تهدید می کند. مرکز ملی نظارت بر بلایای 
طبیعی اعلام کرد که از ماه مه تا اگوست، برخی از مناطق کلیدی کشاورزی با خشک ترین آب وهوا 
از سال ۱۹۸۱ مواجه بودند و حداقل تا دو هفته دیگر بارانی پیش بینی نمی شود، دوره ای که درختان 
قهوه معمولاً گل می دهند و کشاورزان سویا می کارند.کمبود بارندگی برای عرضه جهانی محصولات 
زراعی در دنیایی که برای همه چیز از شکر گرفته تا قهوه و سویا به طور فزاینده ای به برزیل وابسته 
شده است، خطراتی ایجاد می کند. ضرر و زیان می تواند استرس مالی را برای کشاورزان برزیلی که در 
حال حاضر با کاهش شدید قیمت ها مقابله می کنند، تقویت کند.این یکی از بدترین خشکسالی ها در 
تاریخ قهوه و باعث افزایش قیمت بیش از ۳۰ درصدی قهوه شده است و از دست رفتن محصولات در 
برزیل می تواند به این رالی کمک کند.آتش سوزی های جنگلی که هفته گذشته در مزارع نیشکر رخ 
داد، پیش بینی برای تولید شکر برزیل برای فصل جاری را اصلاح کرد. این یک شکست برای ملتی 
است که در ابتدا انتظار می رفت محصولی عظیم جمع آوری کند.بلومبرگ گزارش کرد از آنجایی که 
هوا همچنان خشک است و دمای هوا بالاست، ایالت سائوپائولو برای آتش سوزی های جنگلی بیشتر 
در این آخر هفته آماده باش است. مارکو آنتونیو دوس سانتوس، هواشناس اظهار کرد که بارش های 

معمولی که نمونه ای از بهار برزیل است احتمالاً تا اواخر اکتبر به تعویق خواهد افتاد.

یک روز مانده تا افتتاحیه  چهل و هفتمین مســابقات جهانــی Worldskills ۲۰۲۴ و 
شمارش معکوس برای درخشــش نخبگان ایرانی در مهم ترین آوردگاه مهارتی دنیا 
تا ســاعتی دیگر آغاز خواهد شــد.به گزارش ایسنا، روز سه شــنبه ۲۰ شهریور ماه 
۱۴۰۳، افتتاحیه  چهل وهفتمین مســابقات جهانی مهارت برگزار می شود و مسابقات 
به طور رسمی از روز چهارشنبه به مدت ۴ روز ادامه خواهد داشت.ایران در مسابقات 
worldskills-lyon ۲۰۲۴ بــا ۱۸ نخبه مهارتی در ۱۵ رشــته  حضور دارد. نمایندگان 
ایران پس از پشت سرگذاشتن مســابقات داخلی برای این دوره از مسابقات انتخاب 
شده اند. کوچکترین نماینده  ایران ۱۶ سال دارد که در رشته  وب و توسعه  شبکه های 
موبایل به این مسابقات راه یافته است.امسال چهل و هفتمین دوره مسابقات جهانی 
مهارت در شــهر لیون فرانسه برگزار می شود. ۱۳۸۳ شرکت کننده  جوان از حدود ۶۰ 

کشــور برای نمایش توانایی خود به این مســابقات می آیند. شــرکت کنندگان 
در بیــش از ۶۰ رشــته مهارتی به رقابــت می پردازند و میلیون هــا نفر نتایج 
این مســابقات را دنبال می کنند.طبق برنامه ی مســابقات، روز چهارشنبه ۲۱ 
شــهریور ماه اولین روز مسابقات است و تا شــنبه ۲۴ شهریور ادامه می یابد. 
بــه گفته کارشناســان همراه در این مســابقات، همه  ۱۸ نفــر کاروان ایران 
در تمــام روزهای برگزاری مســابقات حضور دارند و طبق تقویم مســابقات، 
مقابــل حریف هــا خواهند رفت.به گزارش ایســنا، تمام مســابقات جهانی در 
این اســتاندارد، شاخص های ســخت گیرانه ای برای کارشناسان همراه شرکت 
کننده هــا دارند.بر همین اســاس کارگاه های آموزشــی ماننــد قوانین کلی 

مســابقات به کارشناس ها آموزش داده می شود.

وزیر بازرگانی دولت پاکســتان اعلام کرد که پاکستان متعهد به تقویت تجارت 
دوجانبه با ایران و شــرکای منطقه ای اســتبه گزارش ایسنا، جام کمال خان، 
وزیر بازرگانی دولت پاکســتان اظهار کرد که پاکســتان مشــتاق است تجارت 
با ایران و ســازمان های منطقه ای را از طریق روابط تجاری ســازمان همکاری 
شــانگهای )SCO( و دیگر شــرکای منطقــه ای ارتقاء دهــد. او در مصاحبه ای 
بر اهمیت بیســت وســومین نشســت وزرای اقتصاد و تجارت اعضای سازمان 
همکاری شــانگهای که این هفته در اســلام آباد برگزار می شــود، تاکید کرد.

ایــن فرصتی مهم برای ارتقــای همکاری های منطقه ای و کشــف فرصت های 
تجــاری جدیــد در اقتصاد در حال تغییر جهانی و منطقه ای اســت. وی گفت: 
در حالی که برخی از اعضای ســازمان همکاری شــانگهای تجارت دوجانبه را 
از طریــق مبادله کالا و ارزهای محلی انجام می دهند، پاکســتان قصد دارد در 

نشســت اســلام آباد سیســتم بهتری را برای تضمین ثبــات در بخش تجارت 
ارائه کند.بر این اســاس، سفر دکتر رئیســی، رئیس جمهور شهید ایران، روابط 
اقتصــادی و تبادل هیئت های تجاری بین دو کشــور را مــورد تاکید قرار داد. 
اگرچه این ســفرها به دلیل شهادت دکتر رئیســی به تعویق افتاد اما پاکستان 
اعلام کرده که مایل به همکاری نزدیک با دولت جدید ایران اســت.دو کشــور 
متعهــد به تقویت همکاری هــای اقتصادی دوجانبــه و منطقه ای در چارچوب 
ســازمان همکاری شــانگهای هســتند و وزیر بازرگانی دولت پاکستان تاکید 
کرده مشــتاقانه منتظر مذاکــرات مهمی با مقامات ایرانی در جریان نشســت 
وزیران تجارت ســازمان همکاری شانگهای در اسلام آباد است که شامل تعیین 
مرزهای تجاری است. طبق گزارش مینتمیرر، این رویداد باید روابط منطقه ای 

را تقویت و از منافع کشــورهای عضو محافظت کند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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مسابقات تیراندازی هوا به زمین )گانری( نیروی هوایی ارتش با هدف حفظ آمادگی و ارتقای توان رزمی این نیرو در حال برگزاری است.به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ خلبان 
حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش در جمع خلبانان و کارکنان فنی حاضر در مسابقات تیراندازی هوا به زمین )گانری( در جلسه توجیهی این دوره از مسابقات در 
پایگاه هوایی شهید نوژه با اشاره به اهمیت رعایت مسائل ایمنی گفت: ایمنی سرلوحه تمام کارهای ماست، پروازها می بایست بارعایت دقیق مقررات و دستورالعمل ها اجرا شود. 
همه شما خلبانان و کارکنان نیروی الهی هوایی ارتش قهرمان و دلیر هستید، ایمنی در انجام کارها را باید سرلوحه تمام اقدامات خود قرار دهید.وی اظهار کرد: برگزاری این 
مسابقات در واقع تمرینی است برای کلیه قسمت های این نیرو تا بتوانند نقاط قوت و ضعف خود را شناسایی کنند. هدف همه ما از برگزاری این گونه تمرین ها، حفظ آمادگی 

و ارتقای توان رزمی و درنهایت حراست از کشور اسلامی و خدمت به مردم عزیز ایران است

www.sobh-eqtesad.ir

ارتقای توان رزمی ارتش با تمرین »گانری«
info@sobh-eqtesad.ir

۱۰ استان کشور کمتر از نرمال 
بارش دریافت کرده اند

ســخنگوی صنعت آب گفت: ۱۰ استان کشــور کمتر از نرمال بارش دریافت 
کرده اند و خراســان رضوی، تهران و البرز جزو استان هایی هستند که بارش 
کمتــری دریافت کردند اما با این  حال وزارت نیرو با همراهی شــهروندان در 
مدیریت مصرف، آب مورد نیاز را تأمین خواهد کرد.   به گزارش ایسنا، عیسی 
بزرگ زاده امروز در نشســتی خبری با بیان اینکه متوســط بارش های کشور 
تاکنون ۲۵۰ میلیمتر بوده که ۲ درصد نســبت به دوره بلندمدت بهتر است، 
گفت: البته باید توجه داشــت که متوسط کشوری معیار خوبی برای سنجش 
نیســت و باید مســائل آب را در مقیاس محلی بررســی کنیم. چرا که بارش 
خوب مناطق جنوبی سیســتان به کار مشــهد یا تهران نمی آید.  وی با بیان 
اینکه میزان پرشدگی مجموع سدهای کشور را حدود ۵۰ درصد است، گفت: 
میزان ورودی آب ســدهای کشــور ۴۱ میلیارد و ۴۵۰ میلیون مترمکعب و 
میزان خروجی ســدها نیز ۳۷ میلیارد و ۵۷۰ مترمکعب اســت.  سخنگوی 
صنعت آب ادامه داد: درصد پرشــدگی ۱۳ ســد ارومیه ۲۰ درصد اســت که 
نسبت به سال گذشته ۲۶ درصد بهتر است. مجموع ۵ سد تهران نیز با ۵۳۵ 
میلیون مترمکعب آب، دارای ۲۸ درصد پرشــدگی است که ۲۴ درصد نسبت 
به ســال گذشــته از وضعیت بهتری برخوردار است.بزرگ زاده گفت: وضعیت 
سد دوستی در خراســان رضوی نسبت به گذشته بهتر است ولی ۱۵ درصد 
پرشدگی دارد. سدهای زنجیره کارون نیز وضعیتی مشابه سال گذشته دارد؛ 
سد دز ۱۲ درصد نسبت به سال قبل پرشدگی بیشتری دارد و سد کرخه نیز 
با ۵۳ درصد پرشــدگی از وضعیت نســبتاً خوبی برخوردار است.به گفته وی 
چاه نیمه های سیســتان با ۱۷ درصد پرشدگی نسبت به سال گذشته وضیت 
بهتری دارد و ســدهای جنوب این استان نیز به مدد بارندگی خوب رخ داده، 
دارای ۹۷ درصدپرشدگی است.سخنگوی صنعت آب با بیان اینکه وزارت نیرو 
اجرای برنامه هفتم را آغاز کرده و آیین نامه ها و دســتورالعمل های آن نیز در 
دست تدوین اســت، اظهار کرد: رفع ناترازی آب و بهبود محیط کسب و کار 
صنعت از اهم برنامه های وزیر نیرو اســت. اگر آب را دو کفه تأمین و مصرف 
بدانیم، بخش تأمین دارای دو بخش آب های متعارف و نامتعارف هســتند که 
آب های متعارف شامل آب های سطحی و زیرزمینی و بخش آب های نامتعارف 
شامل پساب و دریا هستند.بزرگ زاده افزود: بخش مصرف نیز شامل بخش های 
کشــاورزی، شرب، بهداشت، خدمات و صنعت است که البته نیازهای محیط 
زیســت هر چند در ردیف مصارف آب نیست ولی در این بخش قرار دارد.وی 
با بیان اینکه تمرکز بر الگوی کشت، توسعه عمودی کشاورزی به جای توسعه 
افقی، از مهمترین اقدامات غیرسازه ای در مسیر بهبود عملکردها است، گفت: 
در همین راســتا، برنامه های وزیر نیرو با برنامه هفتم، ســند امنیت غذایی و 
نقشه راه آب و دیگر اسناد بالادستی کاملًا سازگار است.سخنگوی صنعت آب 
با بیان اینکه براســاس جدول ۷ ماده ۳۷ برنامه هفتم، جبران ناترازی آب به 
میزان ۱۵ میلیارد در پایان سال پنجم هدفگذاری شده است، گفت: این میزان 
در ۱۰ ســال به ۳۰ میلیارد خواهد رسید که منطبق با سند امنیت غذایی و 
نقشــه راه است و تمام ارکان حاکمیت بر افق جبران تراز آب در پایان برنامه 
پنج ســاله توافق دارند.  بزرگ زاده با بیان اینکه همچنین عدد تأمین از منابع 
آب هــای نامتعارف تا پایان برنامه هفتم ۱.۷۷ و تأمین آبهای زیرزمینی ۳۶.۷ 
است، گفت: درخصوص کاهش فشار به منابع آب زیرزمینی و استفاده بیشتر 

از آب های نامتعارف وفاق مناسبی وجود دارد.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

رالی جدید بیت کوین چه زمانی 
است؟

چرخه تاریخی بیت کوین، رالی عظیمی در ســال ۲۰۲۵ را پیش بینی کرد.به 
گزارش ایسنا، بر اساس تجزیه و تحلیل اخیر شرکت تحلیل زنجیره ای سایت 
اینتو د بلاک، چرخه های تاریخی بیت کوین نشــان داد ممکن است افزایش 
قابل توجهی در افق ســال ۲۰۲۵ باشــد.از نظر تاریخی، میانگین مدت زمان 
بین رویدادهای هاوینگ بیت کوین و اوج بعدی قیمت تقریبا ۴۸۰ روز اســت. 
این الگو اوج مورد انتظار بعدی را در تابســتان ۲۰۲۵ قرار می دهد.رویدادهای 
هاوینگ در طول تاریخ با افزایش قیمت قابل توجهی همراه بوده اســت، زیرا 
کاهش عرضه بیت کوین جدید وارد شده به بازار اغلب منجر به افزایش تقاضا 
می شــود.در چرخه فعلی، قیمت بیت کوین نسبت به هاوینگ قیمت ۶۳هزار  
و۹۰۰ دلاری خود نزدیک به ۱۲ درصد کاهش یافته است. اگرچه این کاهش 
ممکن اســت در کوتاه مدت دلســردکننده به نظر برسد، اما بی سابقه نیست. 
چرخه های گذشته نیز دوره هایی از تثبیت یا کاهش جزئی را تجربه کرده اند تا 
اینکه بازار برای یک رالی قابل توجه حرکت کند.کوین گزارش کرد، رفتار فعلی 
بازار نشان دهنده دوره ای از انباشت است که در آن سرمایه گذاران و موسسات 
ممکن است خود را جلوتر از افزایش قیمت پیش بینی شده قرار دهند.مجموع 
ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۱.۹۵ تریلیون دلار برآورد 
می شود که این رقم نسبت به روز قبل  ۰.۹۷ درصد بیشتر شده است. در حال 
حاضر ۵۵.۷۳ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین اســت که 
۰.۰۸ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال 
در ۲۴ ســاعت گذشته ۴۹.۰۵ میلیارد دلار اســت که ۱۹.۶۴ درصد افزایش 
داشــته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۲.۳ میلیارد 
دلار است که  ۴.۶۹ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده 
و حجم تمام ســکه های پایدار اکنون ۴۴.۲۳ میلیارد دلار اســت که ۹۰.۱۶ 

درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

گزیده خبر رهبر معظم انقلاب:

بزرگ نمایی دشمن؛ یکی از پایه های جنگ روانی دشمن
عارف در شورای اقتصاد مطرح کرد

قدردانی از وزیر جهاد 
کشاورزی و کشاورزان

افزایش ۴۰ تا ۶۶ درصدی قیمت رسمی 
نان لواش، بربری و سنگک در تهران

در اولین جلسه شورای اقتصاد با حضور وزرای دولت چهاردهم به ریاست معاون اول رئیس جمهور، 
چهار طرح »توسعه و بهره برداری میادین نفتی سومار، سامان و دلاوران«، »توسعه و تثبیت ظرفیت 
پالایشــگاه آبادان«، »مطالعه و اجرای طرح های تعادل بخشــی تغذیه مصنوعی و پخش سیلاب در 
محدوده اســتان ها« و »جایگزینی واحدهای فرســوده نیروگاه مشهد با یک بلوک سیکل ترکیبی« 
بررسی و مصوب شد.به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف صبح امروز )دوشنبه( در این جلسه با تاکید 
بر اینکه شــورای اقتصاد به عنوان مهمترین مرجع و نهاد سیاستگذاری اقتصاد کشور باید به جایگاه 

اصلی خود در تعیین خط مشی ها و سیاست های اقتصادی و ......

ضرورت استفاده از ظرفیت بخش 
خصوصی برای تحقق اهداف ریلی

تامین بیش از ۳۰ میلیارد دلار ارز برای 
واردات

پیش بینی صادرات ۲ میلیارد دلاری تعاونی ها در سال 
جاری
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شمارش معکوس برای درخشش نخبگان ایرانی در لیون فرانسه

وزیر بازرگانی دولت پاکستان اعلام کرد

پاکســتان متعهد به تقویت تجارت دو جانبه با ایران
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گزیده خبر
عارف در مراسم معارفه وزیر جدید ارشاد:

وزارت ارشاد نقش کلیدی در 
تحقق آرمان های انقلاب برعهده 

دارد

معاون اول رئیس جمهور گفت: وزارت ارشاد نقش کلیدی و محوری در تحقق آرمان ها 
و ارزش هــای انقلاب ما که یک انقلاب فرهنگی بود، به عهده دارد.به گزارش خبرنگار 
مهر، آئین تکریم و معارفه وزیر فرهنگ و ارشــد اســلامی با حضور محمدرضا عارف 
معاون اول رئیس جمهور برگزار شــد.عارف در این نشست گفت: وزارت ارشاد نقش 
کلیدی و محــوری در تحقق آرمان ها و ارزش های انقلاب ما که یک انقلاب فرهنگی 
بود، به عهــده دارد. ارباب رجوع نخبه این بخش از هنرمندان و اهل قلم فرهنگ که 
علی الاصول الگویی برای جامعه ما به خصوص جوانان ما هستند به شمار می روند و به 
همین دلیل شاید بین گروه های مرجع ارباب رجوع، این بخش همواره جایگاه ویژه و 
برجسته ای داشته باشد.معاون اول رئیس جمهور گفت: انقلاب ما یک انقلاب فرهنگی 
با کاریزمای حضرت امام بود. می توانیم ادعا کنیم همه جمعیت کشور یا حداقل بالای 
۹۰ درصد پشت رهبری این انقلاب که یک انقلاب فرهنگی بود و رهبر آن یک مرجع 
گرانقدر شیعه بود قرار گرفتند.وی افزود: امروز در دهه پنجم انقلاب سندی که تکلیف 
برای همه ما بوده تا در این مســیر شرکت کنیم، سند چشم انداز است. جهت گیری 
ســند چشم انداز جایگاه اول منطقه در همه شاخص ها و الهام بخش در دنیای اسلام 
بود و بنا بر این بوده و هســت که ســال آینده کشــور به این هدف برسد.عارف بیان 
کرد: ۲۰ ســال از این سند می گذرد، چقدر توانستیم در بخش های نرم افزاری حرکت 
کنیم؟ آســیب اجتماعی که امروز با آن روبرو هســتیم نشان می دهد با این اهداف و 
شاخص ها خیلی فاصله داریم. چرا؟! پاسخ این سوال را در جمع این بزرگان و عزیزان 

باید پیگیری کنیم.

اولین جلسه شورای اقتصاد؛

عارف: شورای اقتصاد مرجع و نهاد 
سیاستگذاری اقتصاد کشور است

معــاون اول رئیس جمهــور در اولین 
جلسه شــورای اقتصاد، گفت: شورای 
اقتصــاد مهمتریــن مرجــع و نهــاد 
است.به  کشــور  اقتصاد  سیاستگذاری 
گزارش خبرگزاری مهر، در اولین جلسه 
شــورای اقتصاد با حضور وزرای دولت 
چهاردهم به ریاست معاون اول رئیس 
جمهــور، چهار طرح »توســعه و بهره 
برداری میادین نفتی ســومار، سامان و دلاوران«، »توسعه و تثبیت ظرفیت پالایشگاه 
آبادان«، »مطالعه و اجرای طرح های تعادل بخشی تغذیه مصنوعی و پخش سیلاب در 
محدوده استان ها« و »جایگزینی واحدهای فرسوده نیروگاه مشهد با یک بلوک سیکل 

ترکیبی« بررسی و مصوب شد.
محمدرضا عارف صبح امروز )دوشنبه( در این جلسه با تاکید بر اینکه شورای اقتصاد 
به عنوان مهمترین مرجع و نهاد سیاستگذاری اقتصاد کشور باید به جایگاه اصلی خود 
در تعیین خط مشــی ها و سیاست های اقتصادی و تعیین هدف های کلی برنامه های 
عمرانی و توســعه ای کشور بازگردد، تصریح کرد: شورای اقتصاد صرفاً جایگاهی برای 
تصویب طرح ها نباشــد و ضرورت دارد وارد مباحث کارشناســی در حوزه طرح های 
توســعه ای و اقتصادی کشور شود.معاون اول رئیس جمهور با اشاره به تأکیدات دکتر 
پزشــکیان درباره ضرورت پیوست عدالت اجتماعی در تصویب طرح های کلان کشور 
افزود: در کنار بحث عدالت اجتماعی باید آمایش سرزمینی و مباحث محیط زیستی 
نیز دیده شــود.وی خاطر نشان کرد: کمیســیون های تخصصی در دبیرخانه شورای 
اقتصادی بیش از گذشــته فعال شود و دســتگاه و وزارتخانه ها ملزم هستند معاونین 
شاخص و رده بالای خود را به این کمیسیون های تخصصی معرفی کنند و همچنین 
پس از تصویب طرح ها در شورای اقتصاد باید گزارشی از عملکرد و روند اجرای طرح 
و ارزیابی طرح ها در طول برگزاری جلسات ارائه و بررسی شود.عارف همچنین با اشاره 
به برگزاری جلسه موفقیت آمیز شورای قیمت گذاری گندم، از تلاش های وزیر جهاد 
کشــاورزی و کشاورزان در تعیین قیمت خرید تضمینی گندم برای سال آینده تاکید 
کرد: کشــاورزان زحمت کش نقش مهمی در خودکفایی گندم و امنیت غذایی کشور 
دارند و همکاری این قشر از کشور با وزارت جهاد کشاورزی در تعیین قیمت گندم در 
سال آینده بسیار مهم است و نشانگر ظرفیت و توانمندی وزیر جدید جهاد کشاورزی 
در اولیــن گام ها و مأموریت های مهم این وزارتخانه اســت.در این جلســه که وزرای 
اقتصاد، جهاد کشــاورزی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صنعت، معدن و تجارت، نیرو، 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور، رؤسای بانک مرکزی و سازمان برنامه و بودجه، 
دبیر هیئت دولت، سخنگوی دولت، مســئولان دستگاه های دولتی و اجرایی و دیگر 
اعضای شورای اقتصاد حضور داشتند، طرح های »توسعه و بهره برداری میادین نفتی 
سومار، سامان و دلاوران«، »توســعه و تثبیت ظرفیت پالایشگاه آبادان«، »مطالعه و 
اجرای طرح های تعادل بخشی تغذیه مصنوعی و پخش سیلاب در محدوده استان ها« 
و »جایگزینی واحدهای فرسوده نیروگاه مشهد با یک بلوک سیکل ترکیبی« بررسی 
و تصویب شد.در طرح توسعه و بهره برداری میادین نفتی سومار، سامان و دلاوران با 
هدف تولید نفت خام تجمعی به میزان ۴۰,۴ میلیون بشکه طی بیست سال آینده با 
سرمایه گذاری در سقف ۵۲۸ میلیون دلار براساس ساز و کار ماده ۱۲ قانون رفع موانع 
تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشــور تصویب شد.همچنین با انتقال تضامین 
تسهیلات مالی خارجی طرح توسعه و تثبیت ظرفیت پالایشگاه آبادان از شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران به شــرکت پالایشگاه آبادان موافقت شد.در 
ادامه طرح مطالعه و اجرای تعادل بخشی تغذیه مصنوعی و پخش سیلاب در محدوده 
استان ها با ۹ هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری از محل منابع داخلی شرکت مادر 

تخصصی منابع آب ایران به تصویب شورای اقتصاد رسید.

کنعانی در پاسخ به مهر:

توسعه مناسبات با حوزه شرق 
همچنان در رأس اولویت های دولت 

است
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به 
مهر گفت: توسعه مناسبات با حوزه شرق 
و کشورهای قاره آسیا همچنان در رأس 
اولویت های دولت و دســتگاه دیپلماسی 
قرار خواهد داشت.به گزارش خبرنگار مهر، 
»ناصر کنعانی« سخنگوی وزارت خارجه 
در نشست خبری امروز خود با خبرنگاران 
با اشاره به قهرمانی ورزشکاران کشورمان 
در مسابقات المپیک و پارالمپیک اظهار 
کرد: به مربیان مجموعه تیم های ورزشی 
کشورمان که نقش برجســته ای در این 

پیروزی ها و قهرمانی ها داشتند، تبریک می گویم.
وی ادامــه داد: همچنیــن به مدال آوران گروه علمی کشــور نیز تبریــک می گویم.رژیم 
صهیونیستی به شکســت به مراتب نزدیک تر از پیروزی است سخنگوی وزارت خارجه در 
مورد واکنش ایران به عملیات شب گذشته مقاومت در اردن و مرز فلسطین، که به ایران 
نسبت داده شده، افزود: رژیم صهیونیستی غده ای سرطانی و هسته کانونی و مرکزی محور 
خباثت در منطقه به شمار می رود. این رژیم بخاطر جنایات هولناکی که در غزه و اخیراً در 
کرانه غربی فلسطین مرتکب شده خود را در مقابل خشم ملت های جهان قرار داده است. 
تردیدی نیست که حمایت از مسئله فلسطین به عنوان جمهوری اسلامی ایران یک تعهد 
قانونی و اخلاقی و انســانی تلقی می کنیم. تلاش مقامات رژیم اسرائیل برای انتصاب هر 
رخدادی به ایران قطعاً یک لفاظی و تلاشی مذبوحانه برای کتمان حقایق است.وی گفت: 
این رژیم با تداوم جنایات خود و زیاده خواهی های خود در مذاکرات آتش بس پنجره جدید 
آتش را باز کرده اســت.کنعانی افزود: این رژیم به شکست به مراتب نزدیک تر از پیروزی 
اســت. وی در مورد حمله بامداد امروز رژیم اســرائیل به خاک سوریه، تصریح کرد: این 
جنایت را با قوی ترین عبارات محکوم می کنم. حمله به کشورهای منطقه توسط این رژیم 
نشان می دهد جنایات او محدود به غزه نیست و جنایات فرامرزی انجام می دهد. حامیان 
این رژیم از تسلیح و حمایت از این رژیم دست بردارند. سازمان های بین المللی به صورت 
جدی باید اقدامات رژیم اسرائیل را محکوم کنند و در مقابل این میزان از جنایات اقدامات 
جدی و بازدارنده انجام دهند. آنچه در رســانه های رژیم اسرائیل منتشر شده و این اقدام 
را به ایران نســبت دادند، قبول نمی کنیم.توسعه مناسبات با حوزه شرق و کشورهای قاره 
آسیا همچنان در رأس اولویت های دولت و دستگاه دیپلماسی قرار خواهد داشت کنعانی 
در پاسخ به سوال مهر، مبنی بر اینکه با توجه به تاکید وزیرخارجه به موضوعات مدیریت 
تخاصم با آمریکا و مدیریت روابط و تنش ها با اتحادیه اروپا، شاهد موضع گیری های داخلی 
و خارجی درباره روابط ایران با شــرق شده اســت، آینده توافق ها و مذاکراتی که با شرق 
)توافق با چین و روسیه( داشتیم چطور خواهد بود، اظهار داشت: توسعه مناسبات با حوزه 
شرق و کشورهای قاره کهن آسیا در رأس اولویت های دولت و دستگاه دیپلماسی همچنان 
قرار خواهد داشــت و اجرای توافقات اجرا شده گذشــته و تنظیم اسناد جدید همکاری 
مبتنی بر نیازهای موجود در روند روابط دوجانبه با جدیت مورد اهتمام و پیگیری دولت 
چهاردهم خواهد بود.کنعانی بیان کرد: وزارت خارجه اهتمام جدی و ویژه خود را مبذول 
خواهد داشت. روابط با کشورهای حوزه شرق، آسیا و چین و روسیه با جدیت و قاطعیت 
دنبال خواهد شد و ادامه این همکاری ها مبتنی بر اراده و خواست مشترک ایران و شرکای 

ایران خواهد بود و این ها تأمین کننده منافع مشترک خواهد بود.

رئیس قوه قضاییه با اشاره به خبر منتشر شده مبنی بر اینکه »بیش از صد نفر از متقاضیان 
اخیر نمایندگی مجلس شورای اسلامی مدرک تحصیلی جعلی داشتند«، گفت: نحوه انعکاس 
این خبر به گونه ای اســت که ممکن اســت در اذهان بخشــی از مردم چنین نقش بربندد 
کــه بیش از صد تن از نماینــدگان فعلی مجلس دارای مدرک تحصیلی جعلی هســتند.به 
گزارش ایســنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام محسنی اژه ای امروز دوشنبه 
)۱۹ شــهریور( طی سخنانی در نشست شــورای عالی قوه قضاییه، با اشاره به در پیش بودن 
ایام شــهادت حضرت امام حسن عســکری )ع( و آغاز امامت حضرت، ولی عصر )عج( ضمن 
تســلیت و تبریک این ایام، اظهار کرد: خداوند به ملل مســلمان توفیق دهد که با تعامل و 
همیاری و اتحاد، دستان متجاوز اشرار و ظلمه و مستکبران را قطع کنند؛ بدون تردید چنانچه 
ملل مسلمان، وحدت و تعامل همه جانبه داشتند، هیچگاه شاهد نبودیم که صهیونیست های 
غاصب در طول یازده ماه در باریکه غزه به نسل کشــی و کشتار وسیع مبادرت ورزند. رئیس 
قوه قضاییه در ادامه نشست امروز، با اشاره به برخی مطالب رسانه ای که سبب ایجاد ابهام و 
نگرانی در اذهان مردم می شود، بر روشنگری در باب این مطالب به منظور تنویر افکار و اذهان 
مردم تاکید کرد و در همین راســتا، گفت: خبــری به نقل از مدیر کل امور دانش آموختگان 
سازمان امور دانشجویان در رسانه ها منتشر شده مبنی بر اینکه »بیش از صد نفر از متقاضیان 
اخیر نمایندگی مجلس شــورای اسلامی مدرک تحصیلی جعلی داشتند«؛ نحوه انعکاس این 
خبر به گونه ای است که ممکن است در اذهان بخشی از مردم چنین نقش بربندد که بیش از 
صد تن از نمایندگان فعلی مجلس، دارای مدرک تحصیلی جعلی هستند، در حالیکه اینطور 
نیست موضوع مربوط به افراد متقاضی نمایندگی مجلس است، فلذا در این خصوص اولاً باید 
به دقت بررســی شود که آیا مدیرکل مربوطه چنین سخنی را اظهار داشته یا خیر؟ ثانیاً اگر 
این ادعا مقرون به صحت باشــد، باید مراتب به دســتگاه قضایی اعلام می شد تا بررسی های 
دقیق قضایی صورت گیرد؛ علی ایحال دادستان تهران به این موضوع ورود کرده است و قطعاً 
در این خصوص باید برای مردم روشــنگری صورت گیرد. محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به 
موضــوع پرداخت وام به اعضای هیأت مدیره ســازمان بورس اوراق بهادار، گفت: درخصوص 
موضوع پرداخت وام به اعضای هیأت مدیره ســازمان بــورس اوراق بهادار، چند نکته مطرح 
اســت که باید برای عموم مردم شفاف و روشن شود؛ نخست آنکه آیا پرداخت این وام، امری 
مسبوق به سابقه بوده است و در ادوار گذشته نیز چنین وامی با مصوبه شورای عالی بورس، 
به اعضای هیئت مدیره بورس پرداخت می شد یا خیر؟ ثانیاً، اگر چنین امری مسبوق به سابقه 
بوده و شــورای عالی بورس هم چنین اختیاری را برای تصویب پرداخت وام به هیئت مدیره 
داشته است، آیا مبلغ و نرخ و بازپرداختی که در این قضیه مطرح است نیز منطبق با قوانین 

و مقررات بوده است؟ ثالثاً، آیا این وام به همه کارکنان پرداخت شده یا صرفاً به هیئت مدیره 
پرداخت شده است؟ رابعاً، چه تضامین و وثایقی از آن ها بابت این وام، اخذ شده و این تضامین 
و وثایق، نزد کدام بخش از ســازمان بورس محفوظ اســت؟ علی ایحال، دادستان کل موظف 
است به موضوع ورود کند و این قبیل مباحث و سایر مباحث مربوط به موضوع پرداخت وام به 
اعضای هیأت مدیره سازمان بورس را مورد بررسی دقیق قرار دهد؛ قطعاً در این قضیه چنانچه 
جرمی به وقوع پیوسته باشد، دستگاه قضایی برخورد مقتضی و قانونی را به عمل خواهد آورد 

و چنانچه تخلفی نیز رخ داده باشد، بخش های ذیصلاح، اقدامات لازم را اتخاذ خواهند کرد.
وی افزود: علی الظاهر، دستورالعملی ناظر بر پرداخت وام و تسهیلات به کارکنان بورس وجود 
دارد که سقفی نیز برای آن درنظر گرفته شده است؛ موضوع دیگر در قضیه مزبور آن است که 
بر چه اساسی، نرخ ۴ درصد برای این وام درنظر گرفته شده است؟ ما قوانین و مقرراتی ناظر 
بر پرداخت وام و تسهیلات به منظور امور مختلف اعم از خرید مسکن، کار تولیدی، کشاورزی، 
تجاری و ... داریم که هرکدام بر اساس سازوکارهای موجود، دارای نرخ های متفاوت هستند؛ 
اما در قضیه پرداخت وام به هیئت مدیره بورس، نرخ ۴ درصد تعیین شــده که ضرورت دارد 
دلیل و توجیهش ذکر شود؟ محسنی اژه ای در ادامه بیان داشت: براساس مصوبه هیئت مدیره 
بورس مقرر بود این وام به کلیه کارکنان بورس پرداخت شود، اما ظاهرا فقط به اعضای هیئت 
مدیره پرداخت شده است و همچنین سوالات دیگر نیز در همین راستا وجود دارد علی ایحال، 
ضرورت دارد دادستان کل به این موضوع با دقت ورود داشته باشد و تمامی ابعاد آن را بررسی 
و موشــکافی کند. رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: مجدداً تاکید می کنیم که چه جرم و چه 
تخلفی در این قضیه رخ داده باشد، برخوردهای قانونی به عمل خواهد آمد؛ همچنین در این 
قضیه، باید یک آسیب شناسی نیز صورت گیرد؛ شورای عالی بورس نیز در این باب، روشنگری 
کند؛ به هر حال، فضای سنگینی ایجاد شده و ابهاماتی در اذهان مردم وجود دارد که ضروری 
است رفع شــوند. محسنی اژه ای در ادامه نشست امروز، با اشــاره به انتصاب حجت الاسلام 
والمســلمین احمدرضا عابدی به سمت ریاست دیوان عدالت اداری، ضمن قدردانی از وی به 
سبب پذیرش این مسئولیت خطیر، از زحمات و خدمات حجت الاسلام والمسلمین مظفری 
در دوران تصدی ســمت مزبور تقدیر به عمــل آورد و بر تعامل و همفکری و همکاری همه 
بخش های دستگاه قضایی با دیوان عدالت اداری و تقویت نقاط قوت و رفع ضعف ها و کمبودها 
در این دیوان در اســرع وقت تاکید کرد. رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش در 
نشســت امروز با اشــاره به رخدادهایی که در طول دوران پس از پیروزی انقلاب اسلامی در 
مقطع شــهریورماه به وقوع پیوسته است، گفت: در هفدهم شهریور سال ۵۷، پهلوی دوم که 
مستظهر به اجانب و مستکبران بود، مردم انقلابی ایران را به خاک و خون کشید، اما پس از 
مدتی آواره شد و حتی حامیان سابقش نیز از پذیرش او سرباز زدند؛ در ۳۱ شهریور ۵۹ نیز 
صدام متجاوز، جنگ تحمیلی را آغاز کرد و دست به جنایاتی شنیع زد و عاقبت به دخمه ای 
خزید و ســپس به جوخه اعدام سپرده شــد. در مقطع دهه ۶۰ نیز تروریست های منافقین، 
جنایات بیشــماری را علیه مردم و مســئولان نظام مرتکب شــدند؛ از جمله آنکه در همین 
شــهریورماه، شهیدان رجایی، باهنر، قدوسی، مدنی و لاجوردی را به شهادت رساندند؛ قطعاً 
عاقبت و سرنوشت منافقین نیز بدتر از شاه مخلوع و صدام خواهد بود. محسنی اژه ای همچنین 
در جریان نشســت امروز، افتخارآفرینی های ورزشکاران کشورمان در رقابت های پارالمپیک 
۲۰۲۴ پاریس را تبریک گفت و بیان داشت: پیروزی ها و قهرمانی های ورزشکاران غیور ایران 
اسلامی در رقابت های پارالمپیک که با خلق صحنه هایی شورانگیز و روح افزا نظیر حمایت از 
ملت مظلوم و مقتدر فلسطین و توسل و تمسک به ائمه اطهار صلوات الله علیهم اجمعین همراه 
بود را به ملت مؤمن و سربلند ایران اسلامی و همه این ورزشکاران و خانواده های محترم آن ها 

و کلیه ی اهالی ورزش تبریک و تهنیت می گویم .

حضرت آیت الله خامنه ای فرمودند: »شــهادت« یک ذخیره است؛ فداکاری جوانهای یک ملتّ 
یک پشــتوانه ی عظیم معنوی و مادّی برای پیشرفت یک ملتّ است.به گزارش ایسنا،  بیانات 
رهبر انقلاب در دیدار دست اندرکاران کنگره ملی شهدای استان کهگیلویه و بویر احمد که در 
تاریخ ۲۴ مرداد ۱۴۰۳ برگزار شــده بود، یک شنبه شب ۱۸ شهریور ۱۴۰۳ در محل برگزاری 
این کنگره در یاســوج منتشر شد.متن بیانات رهبر انقلاب به شرح زیر است:بسم الله الرّحمن 
الرّحیم)۱(و الحمد لله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا ابی القاسم المصطفی محمّد 
ما بقیّــة الله فی الارضین.خیلی خوش آمدید  و علی آله الاطیبین الاطهرین المنتجبین ســیّ
برادران عزیز و خواهران عزیزی که تشریف دارید. اوّلاً من صمیمانه تشکّر میکنم از همه ی شما 
برای اینکه توجّه کردید به این وظیفه ی بزرگ و فریضه ی عظیم؛ یعنی زنده نگهداشــتن یاد 
شهدا. »شهادت« یک ذخیره است؛ فداکاری جوانهای یک ملتّ یک پشتوانه ی عظیم معنوی 
و مادّی برای پیشــرفت یک ملّت اســت. این را باید نگه داشت، این را باید حفظ کرد؛ نباید 
گذاشت از دست برود، به فراموشی سپرده بشود یا احیاناً تحریف بشود. اهمّیّت کار شما اینجا 
است که این ذخیره را دارید حفظ میکنید.بیاناتی که آقای امام جمعه ی محترم بیان فرمودند 
و همچنین نوشته ی بسیار خوبی که برادر سپاهی مان خواندند، هر دو شامل مطالب درست و 
خوبی اســت. در مورد سفارش به مســئولین، من ان شاءالله سفارش خواهم کرد به مسئولین 
محترم؛ آقای عارف)۲( اینجا تشریف دارند، به آقای رئیس جمهور هم ان شاءالله خواهم گفت. 
و امیدواریم که این مردم درخور شأنشان و ارزش معنوی و ملّی شان برای کشور، مورد توجّه 
ـ یعنی آن مجموعه؛ حالا به شکل استان یا به هر  قرار بگیرند.اســتان کهگیلویه و بویراحمد ـ
شــکل دیگری که قبلًا بوده ــ سابقه ی فداکاری و مجاهدتش خیلی طولانی است، که اشاره 
کردند. حالا دوره های قبل که به جای خود، ]امّا[ در دوره ی ما آنچه من یادم هســت، از اوّل 
ـ که عالمِ بزرگی  ـ پدر مرحوم آقای ملک حسینی)۴( ـ شــروع مبارزات، سال ۴۲، جدّ آقا)۳( ـ
بودند در آن منطقه، یک اطّلاعیّه ای دادند که اطّلاعیّه ی ایشان جزو اطّلاعیّه های کم نظیر بود؛ 
یعنی قوی و شــجاعانه بود و دستگاه هم ]روی آن[ حســاب میکرد، چون میدانست که اگر 
ایشان دستور جهاد بدهد به مردم عشایری منطقه، جهاد خواهند کرد، کمااینکه کارهایی هم 
انجام گرفت. همان اوقات، دستگاه از یک قوم دیگری که آن قوم هم قوم عزیزی است، خواسته 
بود که اینها بروند با مردم عشایری منطقه ی بویراحمد بجنگند که یک عالمِ سنّی در آنجا مانع 
از این کار شد. ما اینها را توجّه داشته باشیم که سوابق ارتباطات مذهبی و ملیّ و قومی ما در 
این کشور چگونه است. یک مولوی اهل سنّت نگذاشت که نقشه ی رژیم برای ایجاد جنگ بین 
قوم بلوچ و  عشــایر کهگیلویه و بویراحمد اتفّاق بیفتد؛ مانع شد، نگذاشت، فتوای خلاف داد. 
اینها سوابق این منطقه است.در جریان دفاع مقدّس و جنگ تحمیلی هم انصافاً خیلی خوب 
وارد شدند؛ هم بعد از آنکه تیپ فتح تشکیل شد، و هم قبل از اینکه تیپ فتح تشکیل بشود 
ــ که عناصر ]آن[ در دستگاه های مختلف متفرّق بودند ــ عناصر مبارز این منطقه تلاشهای 
زیادی کردند، کارهای خوبی کردند. خاطراتی از آن وقت وجود دارد که حالا اینها در مسائل 
و گزارشــهای تاریخی دفاع مقدّس مضبوط اســت. مثلًا یک گردانِ تیــپِ فتح، در جزیره ی 
مجنون، دو ســه روز در مقابل یک لشــکر بزرگ بعثی عراقی ایستادگی کرد، مقاومت کرد، 
عقب نشینی نکرد. البتّه شهید دادند، امّا توانستند منطقه را حفظ کنند؛ یعنی از این کارها هم 
در آنجا، در تاریخ و حافظه ی تاریخی دفاع مقدّس ثبت است.من یک جمله عرض بکنم: یکی 
از پایه های جنگ روانی دشمنانِ هر ملّتی و بیش از همه در زمان ما، ملّت عزیز خود ما و ایران 
اسلامی ما، این است که دشمنان این ملّت را بزرگ نمایی کنند؛ از اوّل انقلاب این وجود داشته. 
دائماً از طرق مختلف به ملتّ ما تفهیم میشــده، القا میشــده و تزریق میشده که بترسید؛ از 
آمریکا بترســید، از صهیونیست ها بترسید، از انگلیس بترســید، از مانند اینها بترسید؛ دائم 

این جور بوده. یکی از هنرهای بزرگ امام بزرگوار این بود که این ترس را از دلهای ملتّ بیرون 

آورد، به ملّت احساس اعتماد داد، احساس خودباوری داد؛ ملتّ احساس کردند که یک نیرو و 
توان درونی دارند که به اتکّاء آن میتوانند کارهای بزرگ انجام بدهند و دشمن هم نمیتواند و 
دستش آن چنان که وانمود میکند پرُ نیست.این حرکت جنگ روانی دشمن وقتی در عرصه ی 
نظامی وارد میشود، نتیجه اش ترس است، عقب نشینی است که قرآن کریم این عقب نشینی را 
فاً لقِِتالٍ  در واقع موجب غضب الهی بیان کرده و تبیین کرده؛ وَ مَن یوَُلهِِّم یوَمَئِذٍ دُبرَُهُ الِّا مُتَحَرِّ
ٰ  فئَِةٍ فَقَد باءَ بغَِضَبٍ مِنَ الله؛)۵( اگر چنانچه در مقابل دشمنی که مهاجم به شما  اوَ مُتَحَیِّزاً الِی
ـ انواع مهاجم هست، حالا یک وقت مهاجم با شمشیر و در میدان، روبه رو و سینه به سینه  است ـ
اســت، یک وقت مهاجم تبلیغاتی اســت، یک وقت مهاجم اقتصادی است، یک وقت مهاجم 
ـ گاهی اوقات عقب نشینی  ـ عقب نشینیِ غیر تاکتیکی کردید ـ نظامی است با ابزارهای جدید ـ
ٰ  فئَِة؛  فاً لقِِتالٍ اوَ مُتَحَیِّزاً الِی هم یک تاکتیک است مثل پیشروی، که آن عیب ندارد: الِّا مُتَحَرِّ
ـ اگر غیر از این موارد عقب نشینی کردید، فَقَد باءَ بغَِضَبٍ مِنَ الله. در میدان  تاکتیک این است ـ
نظامی این]جور[ اســت؛ در میدان سیاســی هم عیناً همین جور اســت ]موجب خشم الهی 
میشــود[.در میدان سیاسی هم بزرگ نمایی دشمن موجب میشــود انسان احساس کند که 
خودش در انزوا اســت، احســاس کند که ضعیف است، احساس کند از عهده ی او برنمی آید؛ 
نتیجه اش این است که تسلیم خواسته های او بشود؛ ]بگویند[ این کار را بکنید، چَشم؛ آن کار 
را نکنید، چَشــم؛ کمااینکه الان انواع و اقسام دولتهایی هستند با ملّتهای بزرگ و کوچک که 
اینها این جوری  هســتند؛ هر چه بهشان گفته بشــود، در مقابل، »چَشم« است؛ از خودشان 
اراده ای ندارند. حالا در پشت میز دیپلماسی و مذاکرات دیپلماسی البتّه آداب و شرایطی وجود 
دارد. آن چَشــم را به شکلهای مختلف میشود گفت؛ امّا در واقع ]همان[ چَشم است که شما 
می بینید. در حالی که همانها اگر به ملّتهای خودشان تکیه بکنند، اگر به توانایی های داخلی 
خودشــان تکیه کنند، اگر حقیقت موجودیتّ آن دشــمن را بشناســند و بدانند که دستش 
آن قدرها که وانمود میکند پرُ نیســت، میتوانند نگویند چَشــم؛ امّا اینهــا را توجّه نمیکنند، 
میگویند چَشــم. این در میدان سیاست.در میدان فرهنگ هم این بزرگ نمایی یک جور دیگر 
خودش را نشان میدهد؛ احساس انفعال، مجذوب فرهنگ طرف مقابل شدن، فرهنگ خودی 
را تحقیر کردن، به پایبندی به فرهنگ بیگانه افتخار کردن. یک عدّه ای هستند که وقتی حرف 

میزنند یا وقتی چیز مینویسند، افتخار میکنند که یک لغت فرنگی به کار ببرند؛ افتخار میکنند 
که تعبیر ایرانی اش را به کار نبرند، تعبیر فرنگی اش را به کار ببرند. حالا یک وقت هســت که 
شــما یک مقابل ایرانی ندارید، ]مثلًا[ تلویزیون، تلویزیون اســت؛ ما یک لغت ایرانی برای آن 
نداریم؛ اگرچه میشد همان اوّلی که آمد، برای آن لغت گذاشت، امّا حالا مجبوریم آن را بگوییم 
تلویزیون. امّا ]در مورد[ خیلی از لغات متعارف رایج در زبان بعضی ها که فرنگی است، ما الزامی 
نداریم؛ یکی از نتایج آن بزرگ نمایی این است که فرهنگ او را، رسومات او را، آداب زندگی او 
را، سبْک زندگی او را قبول میکنیم، میپذیریم؛ ببینید، خب، این جنگ روانی دشمن است.آن 
که در مقابل این جنگ روانی با تمام وجود ایستاد، او کیست؟ همان جوانهایی هستند که شما 
الان دارید برایشان بزرگداشت برگزار میکنید، دارید آنها را بزرگ میدارید، که واقعاً هم بزرگند. 
آن جوانِ اهل فلان نقطه ی کشــور، فلان شــهر، فلان قوم، فلان استان که میرود در مقابل 
دشمن می ایستد، نه در میدان نظامی احساس خوف میکند، نه تحت تأثیر حرفهای سیاسی 
او قرار میگیرد، نه فرهنگ او را میپذیرد، او همین موجودی است که باید از او قدردانی کرد و 
قدرشناســی کرد؛ او است که در مقابل این جنگ روانی با همه ی وجود ایستاده؛ این را زنده 
کنید. در این بزرگداشــت ها این حقیقت را مجسّم کنید و نشان بدهید. این حرف من است.

همه ی این چیزهایی که شما گفتید: دست نوشته ها، کتابها، فیلم ها، بزرگداشت ها، نامگذاری 
کوچه و خیابان و ورزشگاه و غیره، خوب است، همه ی اینها لازم است. بعضی از اینها که کهنه 
میشود. یعنی مثلًا شما اسم خیابان را که به اسم شهید میگذارید، خب خیلی خوب است، امّا 
سه چهار سال که گذشت، مردم میگویند »خیابان شهید بهشتی«، و اصلًا به یاد شهید بهشتی 
هم نمی افتند. شما الان مثلًا ]میخواهید بروید[ خیابان شهید بهشتی، ]میپرسند[ کجا میروید 
آقا؟ ]میگویید[ خیابان شــهید بهشتی؛ اصلًا انســان به یاد بهشتیِ شهیدِ عزیز هم نمی افتد. 
بعضی هایش که این جوری است؛ عیبی ندارد، در عین حال بگذارید. بعضی هایش که ماندگار 
ـ اینها را باید کاری کنید که  ـ اینها البتّه ماندگار است ـ است مثل فیلم، بیشتر از همه کتاب ـ
خروجی داشــته باشد. یعنی شــما کتاب را چاپ میکنید، خیلی خب، چند نفر این کتاب را 
میخوانند؟ چند نفر وقتی خواندند، از آن یادداشت برمیدارند؟ چند نفر وقتی که با رفقایشان 
در حلقه های دوستانه نشستند، از این یادداشت ها استفاده میکنند و اینها را با همدیگر تبادل 
میکنند؟ اینها را مورد نظر قرار بدهید. ببینید راه این چیست؛ چه کار میتوانید بکنید که این 
ـ بتواند  ـ که ماندگارتر از همه هم کتاب اســت؛ از فیلم و مانند اینها ماندگارتر است ـ کتاب ـ
یک تحوّل ایجاد کند در آن کسی که کتاب را میخواند.خب ما در کشور چند ده میلیون جوان 
داریم؛ شمارگان چاپ این کتاب مثلًا فرض کنید که حالا اگر ده بار چاپ بشود، ده تا دو هزار 
ـ میشود بیست هزار جلد؛ بیست هزار جلد در مقابل  ـ که حدّاکثر ]تعداد هر چاپ[ است ـ تا ـ
بیست میلیون خیلی رقم کوچکی است. کاری کنید که اوّلاً بیست هزار نفر بخوانند، و همان 
بیست هزار نفری که میخوانند این کتاب را، به معنای واقعی کلمه، این شخصیّت، این کسی 
که شما توصیفش کردید، چهره نگاری کردید، در سبْک زندگی آنها، در وجود آنها، در فکر آنها، 
فرهنــگ آنها اثر بگذارد؛ همّتتان باید این باشــد. من همیشــه به ایــن جمعهایی که برای 
بزرگداشت شهدا می آیند با ما دیدار میکنند ــ مثل شما ــ این را توصیه میکنم: خروجی ها 
را در نظر بگیرید؛ صِرف کار کافی نیســت. این کارها ابزار اســت؛ ابزار ]هم[ برای یک نتیجه 
اســت. وَالّا ]اگر[ شــما یک آچار داشته باشید، هیچ استفاده ای از آن نکنید یا مثلًا به درد باز 
کردن پیچ و مهره ی شما نخورد، این فایده ای ندارد. باید کاری باشد، چیزی باشد، ابزاری باشد 
که بتواند اثر کند.ان شاءالله خداوند شماها را موفّق بدارد، مؤیدّ بدارد؛ شهدای عزیز آن منطقه 
را، آن استان را خداوند رحمت کند، درجاتشان را عالی کند، شفاعتشان را نصیب ما کند، ما 

را هم به فضل و لطف خودش به آنها ملحق کند.

در سفر رئیس جمهور به عراق، امنیت و امنیت پایدار در منطقه و تعمیق امنیت مرزهای مشترک مورد اهتمام مقامات دو کشور 
خواهد بود.به گزارش ایسنا، قرار است روز چهارشنبه بیست و یکم شهریور ۱۴۰۳ مسعود پزشکیان در اولین سفر خارجی خود 
به عنوان رئیس جمهور به عراق سفر کند.در طول سالیان گذشته شاهد توسعه بیش از پیش همکاری های سازنده و برادرانه دو 
کشور ایران و عراق در زمینه های مختلف بوده ایم و اینکه اولین سفر خارجی رئیس جمهور به عراق خواهد بود، نشانگر اهمیت 
مناسبات دوجانبه تهران و بغداد است.سخنگوی وزارت خارجه در بخشی از نشست خبری امروز خود با خبرنگاران گفته که 
این سفر فرصتی خواهد بود که زمینه های ارتقا و تعمیق مناسبات دوستانه و برادرانه دو کشور در زمینه های مختلف بیش از 
پیش فراهم شود. در حوزه امنیتی دو کشور معتقد به تعمیق ثبات و امنیت در طول مرزهای مشترک و تبدیل مرزها به ثبات 
و دوستی و دروازه های گسترش و رونق همکاری های اقتصادی و تجاری هستند و این به عنوان اولویت مورد توجه دو دولت 
ایران و عراق است.در موضوع امنیتی پیش از این توافقنامه همکاری های امنیتی بین دو کشور با تمرکز بر خلع سلاح گروه های 

ترویستی و تجزیه طلب بوده است.

در جلسه هیات عمومی دیوان محاسبات کشور به منظور تهیه گزارش تفریغ بودجه ۱۴۰۲، بندهای مربوط به تبصره هفتم از قانون بودجه 
۱۴۰۲ کل کشور مورد بحث و بررسی قرار گرفت.به گزارش ایسنا، سید احمد رضا دستغیب در این جلسه که با حضور دادستان، معاونین، 
مستشاران، مدیران و حسابرسان کل دیوان محاسبات کشور برگزار شد با بیان اینکه گزارش های تخصصی دیوان محاسبات مبنای بسیاری از 
تصمیمات حاکمیتی در ارکان مهم کشور است، افزود: باید از نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی قدردانی کرد که با مدنظر قرار دادن 
جداول ابتکاری دیوان محاسبات در قالب گزارش های پیشنهادی پیرامون احکام دائمی و غیربودجه ای، نظرات تخصصی این نهاد نظارتی 
را در تصمیم گیری ها لحاظ می کنند. رئیس کل دیوان محاسبات با اشاره به بند »ب« از تبصره ۷ قانون بودجه ۱۴۰۲ پیرامون کاهش ۳ 
درصدی حقوق گمرکی کالاهای اساسی، دارو و شیر خشک مخصوص اطفال، بیان داشت: هدف قانونگذار این بوده است که کاهش حقوق 

گمرکی، نهایتاً منجر به کاهش قیمت محصول نهایی گردد که لازم است تا مشخص شود، اولاً مابه ازای مالی این کاهش ۳ درصدی به چه صورت تامین می شود و ثانیاً اثرات آن بر میزان 
درآمدهای دولت چگونه بوده است.دستغیب با بیان اینکه دیوان محاسبات به زودی گزارش مبسوطی از وضعیت استقرار دولت هوشمند ارائه خواهد کرد، اظهار داشت: طبق بند »ج« از تبصره 
۷ قانون بودجه ۱۴۰۲، درخصوص سامانه دولت هوشمند که اتفاقاً در برنامه هفتم توسعه نیز بر آن تاکید فراوان شده است، باید دستگاه هایی که در این زمینه پیشتاز بوده و قانون را اجرا نموده 

اند را به مردم معرفی کرد چون تحقق دولت هوشمند، منتج به کاهش تخلفات خواهد شد.

در سفر پزشکیان؛

ایران و عراق تعمیق امنیت مرزهای مشترک را بررسی 
می کنند

دستغیب در جلسه هیات عمومی دیوان محاسبات عنوان کرد

لزوم شفاف سازی درخصوص واردات و ثبت گوشی های تلفن همراه

دستور محسنی اژه ای برای بررسی »ادعای جعلی بودن مدرک تحصیلی 
۱۰۰ متقاضی نمایندگی مجلس« و »وام هیئت مدیره بورس«

رهبر معظم انقلاب:

بزرگ نمایی دشمن؛ یکی از پایه های جنگ روانی دشمن
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گزیده خبر پیش بینی صادرات ۲ میلیارد دلاری تعاونی ها در سال جاری
معــاون وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از برنامه ریزی برای افزایش 
صادرات تعاونی ها در کشــور خبر داد و گفت: پیش بینی شده است 
که حجم صادرات بخش تعاون تا پایان سال جاری به رقم ۲ میلیارد 
دلار برسد.به گزارش ایسنا، بخش تعاون یکی از ارکان مهم اقتصاد 
کشور به شمار می رود که در اصول ۴۳ و ۴۴ قانون اساسی به عنوان 
یکی از بخش های مهم اقتصاد مورد اشــاره قرار گرفته است. بخش 
تعاون از ظرفیت های اجتماعی و اقتصادی بالایی برخوردار است و به 
دلیل کارکردها و ویژگی های ممتاز خود در رشد اقتصادی، تجمیع 
سرمایه های خرد مردمی، ایجاد اشتغال پایدار و تولید ناخالص داخلی 
سهم بسزایی دارد.معاون وزیر تعاون از برنامه ریزی برای افزایش ۲۰ 
درصدی صادرات تعاونی ها در سال جاری خبر داده و ابراز امیدواری 
کــرده رقم ۲ میلیارد دلار حجم ریالی صادرات تعاونی ها در ســال 
جاری محقق شود.تعاونی ها بنگاه هایی هستند که موجب شناسایی 
بازارهای هدف صادراتی و توســعه صادرات کشور می شوند. امروز 
بخش اعظمی از صادرات غیرنفتی ایران اعم از خاویار، پسته، زعفران 
و فرش مرهون تلاش تعاونی هاست. در این بین از نقش تعاونی های 
مرزنشــین نیز نباید غافل بود چرا که تعاونی های مرزنشــینان در 
زمینه صادرات انواع محصولات غذایی، صنعتی، خشکبار، ادویه جات، 
 گیاهان دارویی، صنایع دستی، صنایع معدنی، برنج و چای و روغن 
نقش آفرین هســتند.به اعتقاد کارشناسان با توجه به ظرفیت های 
بالای تعاونی ها به ویژه در حوزه صادرات و شــرایط اقتصادی کشور 
لازم است بیش از پیش از توانمندی های صادراتی بخش تعاون در 
کشور استفاده شود.در همین راستا حامد ویس کرمی  - معاون امور 
تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در هفته تعاون از برنامه ریزی 
برای افزایش ۲۰ درصدی صادرات تعاونی ها خبر داده و گفته است: 
امســال برای افزایش صادرات تعاونی ها رشد ۲۰ درصدی را نسبت 
به ســال گذشته درنظر گرفته ایم و امیدواریم که به رقم ۲ میلیارد 
دلار حجم ریالی صادرات تعاونی ها در سال جاری دست پیدا کنیم.

وی افزود: با تلاش های صورت گرفته در سال ۱۴۰۲ توانستیم رشد 
۱۵ درصــدی در حجم صادرات تعاونی ها را محقق کنیم به نحوی 

که امروز حجم صادرات شبکه تعاون در کشور ۳.۵ درصد است.
آنطور که معــاون وزیر تعاون گفته از مجمــوع ۱۰۴ هزار تعاونی 
فعال در کشور ۳۹ درصد متعلق به بخش صنعت، ۳۷ درصد بخش 
کشــاورزی و مابقی مربوط به بخش خدمات هســتند.تعاونی های 
مرزنشین، خط مقدم صادرات بخش تعاون به شمارمی روند و دولت 
می تواند از شــبکه تعاون در امر صادرات غیرنفتی و ارزآوری برای 
کشور اســتفاده کند.طبق آمارها سال گذشته صادرات تعاونی ها از 

مرز ۱.۷ میلیارد دلار فراتر رفته و میزان صادرات بخش تعاون رشد 
۲۹ درصدی داشــته است. به اذعان گمرک ایران صادرات غیرنفتی 
تعاونی ها در سال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰ از رشد ۲۰ درصدی 
برخوردار بوده است.خوشبختانه در سه سال دولت سیزدهم برنامه 
توسعه صادرات غیرنفتی سرعت گرفت و بازارهای جدید صادراتی 
از جمله بازارهای آفریقا برای حضور بنگاه های تعاونی فعال شــد. 
صــادرات تعاونی ها در این مدت رشــد ۱۵ درصدی را تجربه کرد 
و بیــش از ۳.۹ میلیارد دلار صــادرات در حوزه تولیدات صنعتی و 
کشاورزی توسط تعاونی ها به کشورهای هدف صورت گرفت.هادی 
ابوی - فعال تعاونی در گفت وگو با ایسنا، نقش تعاونی ها در صادرات 
غیرنفتی را مهم ارزیابی کرده و می گوید: تعاونی ها بســتر بســیار 

مناسبی برای توسعه صادرات محصولات و تولیدات کشور به شمار 
می روند.وی تعاونی های مرزنشــینان را خط مقدم صادرات بخش 
تعاون دانســته و می گوید: بســیاری از کالاها مثل فرش و پسته و 
زعفران توسط تعاونی ها خصوصا مرزنشینان به کشورهای همسایه و 
هدف صادر می شود و دولت می تواند از شبکه تعاون در امر صادرات 
غیرنفتی و ارزآوری برای کشور اســتفاده کند.ابوی تاکید دارد که 
تعاون تنها مدل اقتصادی است که مالکیت پول و سرمایه، مدیریت 
و نظارت در آن به طور کامل در اختیار مردم است، از این رو امیدوار 
اســت که در دولت چهاردهم بخش تعاون به جایگاه حقیقی خود 
دســت پیدا کند و از ظرفیت های مغفول مانده آن به نحو شایسته 
استفاده شود.به گفته این فعال تعاونی در صورتی که اقتصاد کشور 

به سمت فعالیت های تعاونی و مشــارکت مردمی برود، بسیاری از 
مشکلات اساسی کشــور از جمله بیکاری و تورم برطرف می شود.

به گزارش ایسنا، در حال حاضر ۷۵ درصد صادرات غیر نفتی ایران 
به مقصد پنج کشــور هدف چین، ترکیه، هند، امارات و عراق است. 
البته عمده صادرات تعاونی ها به ۱۰ کشــور ترکیه، روسیه، امارات، 
قطر، عراق، عمان، افغانستان، پاکستان، ارمنستان و قزاقستان صورت 
می گیرد که نشان از تنوع مقاصد صادراتی تعاونی ها همچون تنوع 
محصولات آنها دارد. تعاونی ها برای حضور در بازارهای جهانی انگیزه 
بالایی دارند از این رو دولت با حمایت و تسهیل گری خود می تواند 

در جهت مانع زدایی از مسیر صادراتی تعاونی ها گام بردارد.

مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: باید از ظرفیت تشکل های بخش 
خصوصی برای ایجاد راهکارهای رسیدن به اهداف برنامه هفتم توسعه در حوزه ریلی استفاده 
کنیم.به گزارش ایسنا، جبارعلی ذاکری در جلسه تودیع و معارفه مدیرعامل راه آهن که امروز 
)دوشنبه( با حضور وزیر راه و شهرسازی برگزار شد، از حسن اعتماد وزیر راه و شهرسازی 
و هیئت دولت قدردانی کرد و گفت: امیدوارم بتوانیم گامی در جهت اهداف تعیین شده در 
حوزه راه آهن برداریم.وی از ســید میعاد صالحی و همه مدیران حوزه حمل ونقل ریلی نیز 
تشکر کرد و افزود: تلاش می کنیم از تجربیات این عزیزان استفاده کنیم.ذاکری توضیح داد: 
مدیریت راه آهن در جهان به سمت کاهش تصدی گری دولت در بخش ریلی حرکت کرده 
است.وی گفت: راه آهن حدود ۴۲ هزار نیروی استخدامی داشت و در طول زمان، با هدف 
کاهش تصدی گری و مدیریت ســتادی این کارکنان به بخش های مختلف و شرکت های 
دیگر منتقل شــده اند.ذاکری با اشــاره به الگوهای مختلف مدیریت راه آهن در کشورهای 
دیگر گفت: برخی از کشورها صفر تا صد حوزه ریلی را به بخش خصوصی واگذار کرده اند 
و  الگوی دیگر برون سپاری ماموریت هاست.مدیرعامل راه آهن گفت: کشور ما بینابین این 
دو قرار دارد و قطعا نیازمند تصمیمات جدی در مراجع بالاتر و اسناد بالادستی برای تحقق 
کاهش تصدی گری راه آهن هستیم.وی ادامه داد: سرمایه گذاری در راه آهن موضوع دیگری 
اســت که نمی توان با اتکا به درآمدهای دولتی آن را تحقق بخشــید و استفاده از ظرفیت 
بخش خصوصی در ســرمایه گذاری ریلی باید به صورت جدی تر در نظر گرفته شود.ذاکری 
با اشــاره به این که راهکار توسعه بخش ریلی بهره گیری از ظرفیت بخش خصوصی است، 
تصریح کرد: باید جذابیت سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی ایجاد شودوی افزود: موضوع 
ترانزیت بســیار مهم است و تغییرات سیاســی که در روسیه شکل گرفته فرصت مناسبی 
برای کشــور ایران است و افق ها را باید بسیار بیشتر از وضعیت کنونی در نظر بگیریم؛ چرا 
که بسیاری از کشورها علاقه مند به ترانزیت از طریق ایران اند. ذاکری همچنین اظهار کرد: 
اتصال کریدورهای مجاور را نیز باید در دســتور کار قرار داد و امیدواریم بتوانیم از ظرفیت 

تشکل ها برای ایجاد راهکارهای رسیدن به اهداف برنامه هفتم توسعه استفاده کنیم.

تامین بیش از ۳۰ میلیارد دلار ارز 
برای واردات

طبق اعلام بانک مرکزی، از ابتدای ســال جاری تا امروز، ۳۰.۶ میلیارد دلار ارز مورد نیاز 
واردات تامین شــد که نشان از تخصیص ۵۶۴ میلیون دلار طی یک هفته گذشته دارد.

به گزارش ایســنا، براســاس اعلام بانک مرکزی،  از اول فروردین ماه سال جاری تا امروز 
۱۹ شــهریور، ۳۰ میلیــارد و ۶۱۲ میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساســی، دارو، 
کالاهای تجاری  و بازرگانی، واردات در مقابلا صادرات و خدمات از ســوی بانک مرکزی 
تأمینشده است.در این مدت برای کالاهای اساسی و دارو ۶ میلیارد و ۵۲۳ میلیون دلار، 
برای کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ ۱۶ میلیارد و ۵۳۷ میلیون دلار، برای خدمات ۷۶۴ 
میلیــون دلار و بــرای واردات در مقابل صادرات ۶ میلیارد و ۷۸۸ میلیون دلار تأمین ارز 
صورت گرفته که حاکی از تخصیص ۵۶۴ میلیون دلار ارز در قیاس با گزارش قبلی )۱۳ 
شــهریور ماه( اســت. همچنین، بانک مرکزی برای واردات کالاهای اساسی و کشاورزی 
شامل گندم، دانه های روغنی و نهاده های دامی ۵ میلیارد و ۷۰ میلیون دلار و برای دارو، 
مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشکی ۱ میلیارد و ۴۵۳ میلیون دلار ارز تأمین کرده است 
و در مجموع ۶ میلیارد و ۵۲۳ میلیون دلار برای کالاهای اساســی و کشــاورزی و دارو و 
تجهیزات پزشکی را با نرخ ۲۸۵۰۰ تومان و با هدف حمایت از مصرف کنندگان و دسترسی 
اقشار جامعه به کالاهای ضروری با قیمت ارزان تر تأمین شده است. در این بازه زمانی برای 
کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ ۱۶ میلیارد و ۵۳۷ میلیون دلار و برای واردات در مقابل 
صادرات مبلغ ۶ میلیارد و ۷۸۸ میلیون دلار و در مجموع ۲۳ میلیارد و ۳۲۵ میلیون دلار 
تأمین ارز صنایع صورت گرفته است.علاوه بر این، تأمین ارز نیمایی برای »صنایع حمل و 
نقل و خودرو« معادل ۲ میلیارد و ۳۹۷ میلیون دلار، »صنایع معدنی« یک میلیارد و ۷۶۶ 
میلیون دلار، »ماشــین آلات و تجهیزات تولید« معادل یک میلیارد و ۵۴۳ میلیون دلار، 
»صنایع شیمیایی و پلیمری« یک میلیارد و ۶۸۴ میلیون دلار، »صنایع و تجهیزات برق 
و الکترونیک« معادل دو میلیارد و ۱۹ میلیون دلار، »منسوجات و پوشاک« معادل ۸۵۱ 
میلیون دلار صورت گرفته اســت.این گروه های صنایع همچنین به ترتیب یک میلیارد و 
۶۶۹ میلیون دلار، یک میلیارد و ۳۸۶ میلیون دلار، یک میلیارد و ۲۴۹ میلیون دلار، ۵۸۱ 
میلیون دلار، ۲۴۰ میلیون دلار، ۴۷ میلیون دلار ارز توافقی یا واردات در مقابل صادرات 
تا پایان ۱۹ روز شهریور ماه سال جاری دریافت کرده اند. بنابراین، تا امروز سایر صنایع ۶ 
میلیــارد و ۲۷۷ میلیون دلار ارز نیمایی و یک میلیارد و ۶۱۶ میلیون دلار ارز توافقی یا 
واردات در مقابل صادرات دریافت کرده اند.بر اســاس این گزارش، میانگین موزون نرخ ارز 
یک ماهه منتهی به ۱۹ شــهریور ماه، ۴۲ هزار و ۳۲۰ تومان برای دلار، ۴۶ هزار و ۹۱۳ 
تومــان برای یورو، ۱۱ هزار و ۵۲۳ تومان برای درهــم، ۵ هزار و ۹۷۱ تومان برای یوآن، 
۴۶۸ تومان برای روبل، هزار و ۲۴۶ تومان برای لیر ترکیه محاســبه شــده است. گفتنی 
است، امروز دوشنبه ۱۹ شهریور ماه ۱۴۰۳ در تالار اسکناس ارز مرکز مبادله ایران، دلار 
با نرخ ۴۹ هزار و ۳۲۵ تومان، یورو با نرخ ۵۴ هزار و ۶۷۸ تومان و درهم با نرخ ۱۳ هزار 
و ۴۳۰ تومان مورد مبادله قرار گرفت. هم چنین تالار حواله ارز، شاهد مبادله دلار با نرخ 
۴۵ هــزار و ۷۱۳ تومــان، مبادله یورو با نرخ ۵۰ هزار و ۶۷۴ تومان و مبادله درهم با نرخ 

۱۲ هزار و ۴۴۷ تومان بود.

افزایش ۴۰ تا ۶۶ درصدی قیمت 
رسمی نان لواش، بربری و سنگک 

در تهران

رئیس اتاق اصناف تهران با اشاره به افزایش قیمت نان گفت که پس از اعلام قیمت جدید، 
نظارت ها تشدید و با هرگونه تخلفی توسط دستگاه های تعزیراتی و نظارتی برخورد قانونی 
خواهد شد.به گزارش ایسنا، مریوان قادرپور - بازرس اتاق اصناف تهران- درباره قیمت نان 
اظهار کرد: قیمت نان سنگک ۳ هزار تومان بود که در حال حاضر به ۵ هزار تومان رسیده 
و کنجد آن هزار تومان بود که به هزار و ۵۰۰ تومان افزایش یافته است.به گفته قادرپور، 
نــان لواش آرد نوع یک از ۵۰۰ تومان به ۷۰۰ تومان افزایش یافته و نان لواش با آرد نوع 
۲ از ۶۵۰ به ۹۰۰ تومان تغییر یافته اســت. نان بربــری که با آرد دولتی نوع یک پخت 
می شــود، از هزار و ۸۰۰ تومان به ۲ هزار و ۵۰۰ تومان تغییر قیمت داشته و نان بربری 
که با آرد دولتی نوع ۲ تولید می شــود، از ۲ هزار و ۵۰۰ تومان به ۳ هزار و ۵۰۰ تومان 
افزایش یافته اســت. به طور کلی برای نان کنجدی ۳ گرم کنجد می توان خریداری کرد 
که هر گرم هزار و ۵۰۰ تومان اســت.تافتون خراسانی نیز با آرد یارانه ای نوع یک از هزار 
تومان به هزار و ۴۰۰ تومان تغییر قیمت یافته و در آرد یارانه ای نوع ۲ نیز به گفته وحید 
معینیان - بازرس اتــاق اصناف تهران، از هزار و ۵۰۰ تومان به هزار و ۸۰۰ تومان تغییر 
یافته است.همچنین حمیدرضا رستگار - رئیس اتاق اصناف تهران، با بیان اینکه با اعلام 
قیمت جدید نظارت بر اجرای آن تشدید می شود اظهار کرد: ما مکلف هستیم که قانون 
را اجرا کنیم. طبق نرخ نامه ای که ارائه می شود، باید نان را عرضه کنند و درصورت تخلف 

دستگاه های تعزیراتی و بازرسی برخورد قانونی و اعمال قانون خواهند کرد.

در اولین جلسه شورای اقتصاد با حضور 
به ریاســت  وزرای دولــت چهاردهم 
معــاون اول رئیس جمهور، چهار طرح 
»توســعه و بهره برداری میادین نفتی 
ســومار، ســامان و دلاوران«، »توسعه 
و تثبیت ظرفیت پالایشــگاه آبادان«، 
»مطالعــه و اجرای طــرح های تعادل 
بخشی تغذیه مصنوعی و پخش سیلاب 
در محدوده اســتان ها« و »جایگزینی 
واحدهای فرسوده نیروگاه مشهد با یک 
بلوک سیکل ترکیبی« بررسی و مصوب 

شد.به گزارش ایســنا، محمدرضا عارف صبح امروز )دوشنبه( در این جلسه با 
تاکید بر اینکه شــورای اقتصاد به عنوان مهمترین مرجع و نهاد سیاستگذاری 
اقتصاد کشــور باید به جایگاه اصلی خود در تعیین خط مشــی ها و سیاست 
های اقتصادی و تعیین هدف های کلی برنامه های عمرانی و توسعه ای کشور 
بازگردد،  تصریح کرد: شــورای اقتصاد صرفاً  جایگاهــی برای تصویب طرح ها 
نباشــد و ضرورت دارد وارد مباحث کارشناسی در حوزه طرح های توسعه ای 
و اقتصادی کشور شود.معاون اول رئیس جمهور با اشاره به تاکیدات پزشکیان 
درباره ضرورت پیوســت عدالت اجتماعی در تصویب طرح های کلان کشــور 
افزود: در کنار بحث عدالت اجتماعی باید آمایش ســرزمینی و مباحث محیط 
زیستی نیز دیده شود.وی خاطرنشان کرد: کمیسیون های تخصصی در دبیرخانه 
شــورای اقتصادی بیش از گذشته فعال شود و دســتگاه و وزارتخانه ها ملزم 
هســتند معاونین شاخص و رده بالای خود را به این کمیسیون های تخصصی 
معرفی کنند و همچنین پس از تصویب طرح ها در شورای اقتصاد باید گزارشی 
از عملکرد و روند اجرای طرح و ارزیابی طرح ها در طول برگزاری جلسات ارائه 
و بررسی شود.عارف همچنین با اشاره به برگزاری جلسه موفقیت آمیز شورای 
قیمت گذاری گندم، از تلاش های وزیر جهاد کشاورزی و کشاورزان در تعیین 
قیمت خرید تضمینی گندم برای سال آینده قدردانی و تاکید کرد: کشاورزان 
زحمت کش نقش مهمی در خودکفایی گندم و امنیت غذایی کشــور دارند و 
همکاری این قشر از کشور با وزارت جهاد کشاورزی در تعیین قیمت گندم در 

سال آینده بسیار مهم است و نشانگر 
ظرفیــت و توانمنــدی وزیر جدید 
جهاد کشــاورزی در اولین گام ها و 
ماموریت های مهم ایــن وزارتخانه 
است.در این جلسه که وزرای اقتصاد، 
جهاد کشــاورزی، تعاون، کار و رفاه 
تجارت،  و  اجتماعی، صنعت، معدن 
نیرو، معــاون علمی و فناوری رئیس 
جمهور، روســای بانــک مرکزی و 
سازمان برنامه و بودجه، دبیر هیئت 
دولت، ســخنگوی دولت، مسئولان 
دســتگاه های دولتی و اجرایی و دیگر اعضای شــورای اقتصاد حضور داشتند، 
طرح های »توســعه و بهره برداری میادین نفتی ســومار، سامان و دلاوران«، 
»توسعه و تثبیت ظرفیت پالایشگاه آبادان«،» مطالعه و اجرای طرح های تعادل 
بخشی تغذیه مصنوعی و پخش سیلاب در محدوده استان ها« و » جایگزینی 
واحدهای فرسوده نیروگاه مشهد با یک بلوک سیکل ترکیبی« بررسی و تصویب 
شــد.در طرح توسعه و بهره برداری میادین نفتی ســومار، سامان و دلاوران با 
هدف تولید نفت خام تجمعی به میزان ۴۰,۴ میلیون بشــکه طی بیست سال 
آینده با ســرمایه گذاری در ســقف ۵۲۸ میلیون دلار براساس ساز و کار ماده 
۱۲ قانــون رفع موانع تولیــد رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشــور تصویب 
شــد.همچنین با انتقال تضامین تسهیلات مالی خارجی طرح توسعه و تثبیت 
ظرفیت پالایشــگاه آبادان از شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
ایران به شرکت پالایشــگاه آبادان موافقت شد.در ادامه طرح مطالعه و اجرای 
تعادل بخشــی تغذیه مصنوعی و پخش سیلاب در محدوده استان ها با ۹ هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری از محل منابع داخلی شرکت مادر تخصصی منابع 
آب ایران به تصویب شــورای اقتصاد رسید.طرح جایگزینی واحدهای فرسوده 
نیروگاه مشهد با یک بلوک سیکل ترکیبی راندمان بالا به ظرفیت ۳۳۰ مگاوات 
نیز در این جلســه با هدف افزایش راندمان نیروگاه به ۵۵ درصد براساس ماده 
۱۲ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشــور با ســرمایه 

گذاری ۲۵۰ میلیون یورویی مصوب شد.

رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس:

برای تضمین امنیت غذایی و 
مدیریت آب و محیط زیست 

قاطعانه ورود می کنیم
رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد که این کمیســیون برای تضمین امنیت غذایــی و مدیریت آب و محیط 
زیســت قاطعانه ورود می کند.به گزارش ایســنا، محمدجواد عسکری نماینده 
مردم داراب و زرین دشــت و رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی 
مجلس شورای اســلامی در حساب کاربری خود در شــبکه اجتماعی ایکس 
نوشت:»کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای 
اســلامی در دوره جدید برای نظارت میدانی بر عملیاتی ســازی قوانین در سه 
حوزه کشاورزی، آب و محیط زیست جدی بوده و قاطعانه ورود خواهد داشت 

تا امنیت غذایی تضمین و آب و محیط زیست مدیریت شود.«

مدیرعامل شــرکت مهندسی آب و فاضلاب کشــور با بیان این که در سال اول اجرای قانون برنامه هفتم توسعه برای تعادل بخشی به 
سفره های آب زیرزمینی، باید بازار مبادله آب های غیرمتعارف با حفظ کاربری آب و جلوگیری از آلودگی و تخریب خاک ایجاد شود 
گفت: برای تشــویق ســرمایه گذاران، حمایت های لازم از طریق اعطای مجوز با رعایت قانون تســهیل صدور مجوزهای کسب و کار، 
کمک های فنی و اعتباری و استفاده از تسهیلات بانکی صورت می پذیرد.به گزارش ایسنا، هاشم امینی با اشاره به تاکید وزیر نیرو بر 
استفاده بهینه از پساب و جایگزینی آن با منابع آبی متعارف افزود: آب مورد نیاز صنایع آب برَ به جز صنایع غذایی، بهداشتی و آشامیدنی 
از آب نامتعارف )پساب و آب دریا( تأمین می شود و در این زمینه از طرح هایی که توسط سرمایه گذاران در صنعت آب و فاضلاب ارائه می شود باید به بهترین شکل ممکن حمایت شود.

امینی تهیه برنامه روش شناســی تعیین ترازنامه آب، همگام با اســتانداردهای جهانی طی دو ســال اول برنامه هفتم با همکاری وزارت جهاد کشاورزی را یکی دیگر از اقدامات مهم در 
برنامه هفتم توسعه در صنعت آب و فاضلاب عنوان کرد و گفت: در این برنامه تاکید شده است آبیاری فضای سبز با استفاده از آب شرب در کلیه اماکن عمومی و دولتی ممنوع است. 
شهرداری ها و سایر متولیان اماکن عمومی و دولتی باید نسبت به احداث شبکه های مستقل آبیاری فضای سبز و جداسازی آن از آب شرب و استفاده از پساب و سایر آب های نامتعارف 

با رعایت حدود مجاز استانداردها و شاخص های زیست محیطی و سلامت اقدام کنند.

ایسنا/خوزستان رییس اداره راه و شهرسازی رامشیر از رفع تصرف و خلع ید اراضی ملی به متراژ حدود یک هزار مترمربع این شهرستان به 
ارزش ۷۰ میلیارد ریال خبر داد.موسی ریحانی فرد در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اقدامات انجام شده در راستای پیشگیری و مبارزه با پدیده 
زمین خواری و فرهنگ ســازی در این حوزه، اظهار کرد: طی گشــت زنی های نیروهای یگان حفاظت سازمان ملی زمین و مسکن شهرستان 
رامشیر، مشاهده شده بود که شخصی اراضی ملی به مساحت یک هزار مترمربع که ارزش تقریبی آن مبلغ ۷۰ میلیارد ریال بوده را به تصرف 
خود درآورده است که با اقدام به موقع نیروهای یگان حفاظت، اراضی ملی از تصرف خارج و به اداره کل راه و شهرسازی بازگردانده شد.وی با 
اشاره به نقش مهم گزارش های مردمی در جلوگیری از تصرفات اراضی دولتی، تاکید کرد: گشت حفاظت اراضی اداره راه و شهرسازی رامشیر، 

به صورت مستمر مشغول بازدید از حوزه استحفاظی است و با هرگونه تصرف اراضی ملی به شدت برخورد می کند.رییس اداره راه و شهرسازی رامشیر یادآور شد: شهروندان می توانند در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف و زمین خواری، با سامانه تلفن گویای ۱۶۵۶ تماس بگیرند و هرگونه دخل و تصرف و یا تعرض و دخالت در اراضی ملی و دولتی را به یگان حفاظت اداره 

کل راه و شهرسازی واقع در شهرستان رامشیر اعلام کنند.

در چارچوب برنامه هفتم توسعه

رفع تصرف یک هزار مترمربع از اراضی ملی رامشیرآب مورد نیاز صنایع آب بر از آب های نامتعارف تأمین می شود

مدیرعامل راه آهن مطرح کرد

ضرورت استفاده از ظرفیت بخش 
خصوصی برای تحقق اهداف ریلی

عارف در شورای اقتصاد مطرح کرد

قدردانی از وزیر جهاد کشاورزی و کشاورزان
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تهران - ایرنا - فناوران یک شرکت دانش بنیان با تولید کنتور گاز هوشمند 
با دقت بالا در کشور، امکان مدیریت صحیح مصرف انرژی را فراهم کردند.

به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا ، محمدرضا جعفری مدیرعامل شرکت 
کنترل گاز اکباتان درمورد تولید کنتورهای گاز با دقت بالا توسط متخصصان 
این شرکت دانش بنیان اظهار داشت: این محصول دانش بنیان در راستای 
نیاز کشــور به کنتورهای با دقت بالا و اراده شــرکت ملی گاز ایران برای 
هوشمند سازی کنتورهای مشترکان برای مدیریت مصرف تولید و تجاری 
سازی شده است.وی به هوشمندی و امکان دریافت تحلیل های دقیق جهت 
مدیریت مصرف گاز توسط این محصول اشاره کرد و افزود: کنتور هوشمند 
ساخت داخل، امکان قرائت از راه دور همه لوازم اندازه گیری گاز، آب و برق 
و پائین آوردن هزینه قرائت را به همراه دارد.این فناور قابلیت تشــخیص 
چرخش کنتور )تشخیص دستکاری(، سنسور دما با دقت ۰.۱ درجه سانتی 
گراد، دیجیتال، رنج وســیع دمایی ۴۰- تا ۱۲۵+، زمان پاسخ دهی کوتاه، 
مصرف بســیار پایین، برخورداری از صفحه نمایش گرافیکی LED قابلیت 
نمایش دو زبان فارسی و انگلیسی، قابلیت دریافت رمز عبور به منظور ورود 
به منوی تنظیمات، قابلیت باز و بســت شیربرقی در محل و یا از راه دور، 
قابلیت نمایش ۷۰ روز گاز را از ویژگی های منحصر به فرد و رقابتی کنتور 
هوشمند ســاخت ایران بیان کرد.جعفری ادامه داد: قابلیت نمایش میزان 
مصرف تصحیح شده، میزان مصرف تحت هشدار، رویدادها، حالت کنتور، 
وضعیت باتری، ساعت و تاریخ، قابلیت تشخیص باز شدن در، حافظه پایدار 
و حفظ داده ها با قطع برق به مدت ۲۰ سال برخورداری از ماژول هوشمند 
با عمر باتری بسیار بالا و ماژول مخابراتی مبتنی بر فناوری LoRa، قابلیت 
همخوانی با سایر بسترهای مخابراتی استاندارد IoT و سامانه یکپارچه نرم 
افزاری با قابلیت مدیریت از راه دور از دیگر ویژگی های کنتور هوشــمند 
تولیدی است.وی درباره نحوه ارتباط با این کنتور نیز اظهار داشت: از آنجایی 
که نوع و ویژگی های شبکه مخابراتی، وابسته به شرایط فیزیکی، جغرافیایی 
و نیازهای بهره بردار سیســتم است، کنسرســیوم شرکت های کنترل گاز 
اکباتان و آریا همراه ســامانه، قادر است با مهندسی شرایط و نیازهای هر 
 ،NB-IoT LoRa،پروژه، بسترهای مخابرتی متفاوتی را با استفاده از بسترهای
۳G/GPRS، ZigBee، WiFi، M-BUS، RS۴۸۵ و … جهت تبادل اطلاعات با 
سیســتم مرکزی، طراحی و پیاده سازی کند.مدیرعامل این شرکت دانش 
بنیان ادامه داد: شبکه مخابراتی NB-IoT یکی از جدیدترین فناوری های 
مخابراتی برای کاربردهای اینترنت اشــیاء است که دارای هزینه کم، برد 
بســیار زیاد و توان مصرفی بسیار کم اســت که وجود این مزیت ها باعث 
می شود برای بسیاری از کاربردهای IoT بر سایر تکنولوژی های مخابراتی 
ترجیح داده شود.جعفری همچنین گفت: در شهرک های بزرگ که موضوع 
مهم، مقرون به صرفه بودن طرح است، طراحی سیستم مخابراتی به نحوی 
که کمترین هزینه را به دنبال داشــته باشد بســیار حائز اهمیت است. از 
طرف دیگر، یک سیســتم مخابراتی نیاز به قابلیت اطمینان بالا در تبادل 
اطلاعات دارد. این کنسرسیوم به عنوان یکی از پیشروان صنعت IoT تلاش 
دارد کارآمدترین و مقرون بــه صرفه ترین راهکارها را در زمینه طراحی و 
پیاده سازی شبکه های مخابراتی جهت استفاده در شبکه های هوشمند ارائه 
دهد.وی به صرفه جویی ارزی قابل توجه حاصل از تولید کنتور هوشــمند 
اشاره کرد و افزود: سهم ارزبری در قطعات الکترونیک قابل توجه است و از 
آن جایی که بخش اصلی این محصولات، وارداتی هستند، تولید داخلی آن 
حدود ۵۰ درصد کاهش قیمت را نســبت به نمونه های وارداتی به همراه 
دارد.مدیرعامل شرکت کنترل گاز اکباتان مهم ترین ویژگی این محصول را 
جلوگیری از هک شدن این کنتورها و ایجاد نشدن مشکل در مسیر خدمات 
رســانی این سازمان ها به مشترکان ایرانی عنوان کرد و اظهار داشت: اخذ 
گواهی پدافند غیر عامل و افتا از دیگر ویژگی های این محصول به شــمار 
می رود. طراحی پلتفرم کنترل و مدیریت هوشمند کنتورهای گاز در کشور. 
کســب رتبه نخست وزارت نفت در تولید بار اولنصب کنتورهای هوشمند 
گاز با اولویت مشترکان پرمصرف. رونمایی از ۶ محصول دانش بنیان با حضور 
رییس صندوق نوآوری و شــکوفایی. جعفری درباره سهم این محصول از 
صرفه جویی های داخلی سرمایه های ملی هم گفت: قطعاً تولید این محصول 
در تیراژ بالا غیر از مزایای امنیتی و کاهش ۵۰درصدی بهای تمام شده، به 
حفظ بهتر سرمایه های انرژی کشور کمک می کند. وی به میزان اشتغال 
ایجاد شــده توسط شرکت کنترل گاز اکباتان اشاره کرد و افزود: در واحد 
کنتور در حال حاضر حدود ۱۲۰ نفر شاغل هستند و اگر بخش هوشمند نیز 
راه اندازی شود، حدود ۱۰۰ نفر نیز در آن به کارگیری خواهند شد. براساس 
گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، این 
فعال حوزه فناوری به نقش دســتگاه های بهره بردار در حمایت از تولیدات 
دانش بنیــان بار اول با راه کارهایــی از جمله تضمین خرید و یا اعطای وام 
هــای کم بهره از طریق صندوق ها و اعتبارات بانکی اشــاره کرد و یادآور 
شد: منابعی مانند تبصره ۱۶ و ۱۸ در قالب قوانین مختلف از جمله جهش 
تولید دانش بنیان، نقش اساسی در تولید این دست محصولات ایفا می کند.

دستاوردی دیگر از دانش بنیان های ایرانی؛

کنتور گاز هوشمند با قابلیت قرائت 
از راه دور و مدیریت مصرف انرژی 

ساخته شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

فریاد!!!

هامر برقی جنرال موتورز برای ارتش امریکا معرفی شد

دپارتمان دفاعی جنرال موتور )GMD(  طرح پیش تولید از شاسی بلند الکتریکی مخصوص ارتش را رونمایی کرده است. این خودروی برقی، نسخه ی ویژه از هامر EV محسوب 
می شود. طبیعتا بزرگ ترین خودروساز امریکا، قراردهای همکاری متعدد با ارتش امریکا دارد. در گروه جنرال موتورز، زیرمجموعه ای به نام GMD از اواسط قرن ۲۰ میلادی 
تاسیس شده است که مخصوص طراحی و تولید خودروهای نظامی است. علاوه بر محصولات مورد نیاز ارتش، تجهیز وسایل نقلیه برای پلیس نیز توسط GMD انجام می شود. 
انواع شورلت سیلورادو، کلرادو و تاهو ساخت GMD، هم اکنون در ارتش و پلیس امریکا فعال هستند. استفاده از خودروهای برقی با کاربری نظامی، به تازگی توسط دولتمردان 
ایالات متحده مطرح شده است. در ظاهر، کاستی هایی مثل سرعت شارژ و عدم دسترسی به منابع انرژی برق در شرایط جنگی، حضور مدل های الکتریکی در ارتش ها را 
مبهم جلوه می دهند؛ اما حضور خودروهای سبز در عملیات نظامی، نکات مثبت هم دارد. طبیعتا قرار نیست برقی ها به طور کامل جای گزینی احتراقی ها شوند؛ بلکه از این 

فناوری به عنوان ابزار جانبی برای مصارف خاص استفاده خواهد شد.

دوبرابر شدن پاداش تیم ها برای حضور در کوپاآمه ریکا
اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی از دوبرابر شدن پاداش تیم ها برای حضور در کوپاآمه ریکا خبر داد.به گزارش ایسنا، رقابت های کوپاآمه ریکا قرار است امسال در آمریکا برگزار 
شود و علاوه بر تیم های حاضر قاره آمریکای جنوبی، شش تیم از کونکاکاف و آمریکای شمالی نیز در این رقابت ها حاضر خواهند بود. بازی افتتاحیه ۲۰ ژوئن در استادیوم 
مرسدس بنز در آتلانتا بین آرژانتین و کانادا خواهد بود.اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی اعلام کرد قهرمان کوپاآمه ریکا ۱۶ میلیون دلار دستمزد به دست خواهد آورد. هر ۱۶ 
تیم نیز برای شرکت در این رقابت ها دو میلیون دلار درآمد کسب خواهد کرد. بنابراین مجموع جایزه این دوره از رقابت ها ۴۰ میلیون دلار خواهد بود که دو برابر بیشتر از 

دوره قبلی این رقابت ها در سال ۲۰۲۱ است. در دوره قبلی مجموع پاداش و جوایز اختصاص داده شده به تیم ها )۱۹.۵ میلیون دلار( بود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب رودخانه مه آلود
کتاب رودخانه مه آلود و داســتان های دیگر شــامل ۱۴ داستان 
کوتاه از یک نویســنده ی توانای ژاپنی ســت که در آن ها می توان 
امتزاج روح ژاپنی با سبک غربی را نظاره کرد. شاید این داستان ها 
دریچه ای بودند برای پیدایش نویسندگان بزرگ نسل کنونی ژاپن. 
دوپو کونیکیدا نویسنده ی ژاپنی که اطلاعات بسیار کمی از ابتدای 
زندگی او در دسترس اســت، طبق پذیرفته شده ترین گفته ها در 
سال ۱۸۷۱ متولد شد. تجربیات ابتدایی او از زیستن در دل روستا 
و هم زیستی با عناصر طبیعت در شکوفایی قلمش نقش به سزایی 
داشــت و همان طور که بعدها در آثارش نمایان شــد نوشتارش 
همواره بازتاب دهنده ی پیوند ناگسســتنی روحش با طبیعت بود. 
دوپو همانند بسیاری از جوانان هم عصرش در ابتدا راهی توکیو شد 
و با پیمودن و آزمودن خود در چندین رشته از جمله حقوق و زبان 
انگلیسی تلاش کرد تا جاه طلبیش را ارضا کند، اما این نوشتن بود 
که همواره در مسیر سرنوشت، او را به سوی خود می کشید. آنچه 
امروز ما از زندگی این نویســنده می دانیم به طور کامل در کتابی 
با نام »آن روزها« که زندگینامه ی دوپوست و ژوئن ۱۹۰۶ منتشر 
شــد، آمده است. در ابتدای کتاب رودخانه مه آلود ناشر انگلیسی حدود چهل صفحه از تجربیات زندگی دوپو نوشته است. اینکه 
چگونه نویسنده شد و چگونه تقریبا در تمام آثارش از تجربیات خود برای نوشتن داستان استفاده کرده است. خواندن این چهل 
صفحه علاوه بر اینکه شــما را با خاستگاه جهان بینی و سرگذشت نویسنده آشنا می کند، خود همانند داستانی کوتاه و پرکشش 
از عمر کوتاه اما پرمایه ی دوپو کونیکیداســت. آنچه در نهایت در خاطر خواننده می ماند تصویر بی تکراری از دل داســتان هایش 
است. پسرکی کندذهن که می خواست پرواز کند، پیرمرد قایقرانی که صدایش را گم کرده بود، پسری که با یک کتاب خودسازی 
توانســت رشد کند و موفق شود و آن مردم فراموش نشــدنی تصاویری هستند که این نویسنده ی ژاپنی با قلم خود به زیباترین 
وجه آن ها را بر بوم خاطرتان نقاشــی می کند.سبک ناتورالیستی اکثر داستان ها به شما یادآور می شود که باید خواننده ای صبور 
باشید. این کتاب را به دو دسته از خوانندگان پیشنهاد می کنم. یکی آن هایی که به داستان کوتاه علاقه دارند و دیگری کسانی که 
شناخت هرچند مختصری از ادبیات ژاپن و عناصر آن دارند. امیدوارم از خواندن این مجموعه داستان خاطرات شیرین و تصاویر 

به یاد ماندنی در ذهنتان باقی بماند.

دیوید لینچ 
دیوید لینــچ را می توانیم یکی از بهترین کارگردان های حال 
حاضر جهان بدانیم. این فیلمســاز بزرگ، با آثار خود ما را به 
دنیایی عجیب و غریب می بــرد. او جامعه را تکه تکه کرده و 
ســپس از درون به آن می نگرد. او با کمک عناصر ســوررئال 
دنیــای درونی شــخصیت هایش را کاوش می کنــد. دنیای 
فیلم هــای لینچ منطــق خــودش را دارد و از قوانین رویاوار 
خــودش پیروی می کند. تنها با نگاهی به کارنامه دیوید لینچ 
می توانیم با اطمینان بگوییم که او باید جایگاهی در فهرست 
بهتریــن کارگردانان جهان داشــته باشــد. اگرچه فیلم های 
لینچ موفقیت بزرگی در گیشــه کسب نکرده اند ولی همیشه 
محبوب منتقدان و فیلم دوســتان بوده اند. در سال ۲۰۰۳ در 
یک نظرســنجی که از منتقدان فیلم در سراســر دنیا توسط 
روزنامه گاردین انجام گرفت، دیوید لینچ به عنوان بزرگ ترین 
فیلم ســاز زندهٔ دنیا برگزیده شد.]۱[ فیلم های وی پر است 
از نمادهای سورئالیســتی، ســکانس های رؤیاگونه و نظایر آن. وی در نقاشی و مجسمه سازی و موسیقی نیز آثاری دارد. 
وی فیلم های هشت و نیم )فدریکو فلینی(، سانست بلوار )بیلی وایلدر(، تعطیلات موسیو اولیو )ژاک تاتی(، پنجره عقبی 
)آلفرد هیچکاک(، این یک هدیه است )نورمن زد مک لئود(، آپارتمان )بیلی وایلدر(، جاده )فدریکو فلینی(، لولیتا )استنلی 
کوبریک(، جادوگر شــهر از )ویکتور فلمینگ(، اشتروشک )ورنر هرستوگ( و سرگیجه )آلفرد هیچکاک( را محبوب ترین 
فیلم های زندگی خود نام برد. لینچ در خانواده ای از طبقه متوسط در میزولا، مونتانا زاده شد. بیشتر دوران کودکی وی در 
مسافرت در ایالات متحده سپری شد تا زمانی که برای تحصیل نقاشی به آکادمی هنرهای زیبای پنسیلوانیا در فیلادلفیا 
رفت و در آن جا به ســاختن فیلم های کوتاه روی آورد. وی ســپس به لس آنجلس، کالیفرنیا رفت و در آن جا اولین فیلم 
بلند خود کله پاک کن، اثری سوررئال در ژانر ترسناک را ساخت که به فیلمی کالت بدل گشت. لینچ می گوید که کارهای 
او از بسیاری جهات بیشتر به فیلمسازان اروپایی شبیه است تا آمریکایی؛ وی باور دارد که بیشتر فیلم هایی که »روح را 
به هیجان و رقص می آورند« متعلق به کارگردانان اروپایی بوده اند. وی فیلمسازانی مانند استنلی کوبریک، فدریکو فلینی، 
ورنر هرتســوک و ژاک تاتی را تحســین می کند. او همچنین اظهار کرده که فیلم سان ست بلوار بیلی وایلدر و لولیتای 

کوبریک از فیلم های مورد علاقه او هستند.

فرهنگ

با برگزاری رویداد »پتروفن« شرکت های دانش بنیان با حدود 
۲۳۰ نیاز صنعت پتروشــیمی در ۷ حوزه آشنا می شوند تا 
نیازهای این حوزه از سوی فناوران کشور بومی سازی شود.به 
گزارش ایسنا، رضا سلطانعلی زاده در نشست خبری رونمایی 
از پوســتر رویداد پتروفن، با بیان اینکه این رویداد با شعار 
»پتروشیمی در مسیر نوآوری« برگزار می شود، افزود: رویداد 
پتروفن از ۱۲ تا ۱۴ آذر ماه در سالن همایش های بین المللی 
صدا و سیما با هدف تقدیر از شرکت های دانش بنیان فعال 
در حوزه نفت و فناوری برگزار می شود.وی با بیان اینکه این 
رویداد فناورانه با دو رویکرد برگزار می شــود؛ رویکرد اول را 
»هم افزایی بین دستگاه ها« و رویکرد دوم را »برقراری ارتباط 
بین شــرکت های دانش بنیان و احصــاء نیازهای فناورانه« 
ذکر کرد و یادآور شــد: این رویداد به دنبال اقتصادی کردن 
محصولات و فناوری های شــرکت های دانش بنیان فعال در 
حوزه پتروشیمی اســت و هلدینگ خلیج فارس به عنوان 
بزرگترین شرکت بورسی کشور، می تواند به مثابه یک بازار 
بزرگ برای این شــرکت ها عمل کند.سلطانعلی زاده معرفی 
محصولات مرتبط با نیازهای حوزه پتروشــیمی تولیدشده در شرکت های دانش بنیان به شرکت های هلدینگ را از مزایای حضور 
شــرکت های دانش بنیان در این رویداد نام برد و خاطر نشــان کرد: برگزاری پنل های تخصصی از دیگر برنامه های جنبی رویداد 
پتروفن اســت. این پنل ها با رویکردهای عرضه ظرفیت شــرکت های دانش بنیان و پتانسیل های آن و الزامات و نحوه همکاری با 
هلدینگ خلیج فارس همراه خواهد بود.دستیار معاون علمی رئیس جمهوری در حوزه توسعه بازار اقتصاد دانش بنیان و دبیر رویداد 
»پتروفن« در نشست رونمایی، گفت: ۹ هزار و ۲۸۰ شرکت دانش بنیان در زیست بوم فناوری فعالیت دارند که بیش از ۱۰ درصد 
از این شرکت ها در حوزه پتروشیمی فعالیت می کنند.در این نشست همچنین حسن نشان زاده، معاون کسب و کار و برنامه ریزی 
یکی از شرکت های بخش خصوصی فعال در حوزه پتروشیمی، اظهار کرد: اسناد بالادستی ما بر حمایت از شرکت های دانش بنیان 
و قدرتمند شدن آنها تاکید دارد و ما باید خود را به اهداف و چشم اندازهای مندرج در افق ۱۴۰۴ نزدیک تر کنیم؛ چرا که از نیروی 

انسانی، دانش و فناوری در حد مطلوبی برخوردار هستیم. 

دانش بنیان ها در جریان ۲۳۰ نیاز حوزه 
پتروشیمی قرار می گیرند
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مراسم اختتامیه هفدهمین دوره بازی های پارالمپیک از ساعت ۲۲ به وقت تهران با حضور رئیس جمهور فرانسه در استادیوم استادوفرانس پاریس برگزار شد.
به گزارش خبرنگار اعزامی ایسنا، مراسم اختتامیه هفدهمین دوره بازی های پارالمپیک از ساعت ۲۲ به وقت تهران در استادیوم استادوفرانس پاریس با حضور 
امانوئل مکرون رییس جمهور فرانسه و پارسونز رییس کمیته بین المللی پارالمپیک برگزار شد.این مراسم  با وجود بارش شدید باران راس ساعت مقرر آغاز 
شد و نمایندگان کشورها با حمل پرچم  کشورهای خود در جایگاه قرار گرفتند.رمضان صالحی ملی پوش پرافتخار تیم والیبال نشسته پرچمدار کاروان فرزندان 

ایران در این مراسم بود

اختتامیه پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس برگزار شد

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5488
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